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Tak ma wyglądać odbudowany ratusz

Strzeliński ratusz 
zostanie odbudowany

To historyczny moment dla Strzelina. Zaprezentowano architektoniczną koncepcję odbudowy strzelińskiego ratusza. Jeśli wszystko dobrze pój-
dzie obiekt będzie dostępny dla mieszkańców już w 2021 r. Co będzie mieściło się w środku i jaki jest szacowany koszt tej inwestycji?

Lokalny oddział Polskiego 
Związku Emerytów, Rencistów 
i Inwalidów to jedna z najwięk-
szych i najaktywniejszych lo-
kalnych organizacji. Niedawno, 
w strzelińskim magistracie  od-
były się wybory nowych władz 
na kolejną, piecioletnią kadencję.

Po kilkugodzinnych obradach 

Mają już 450 członków Rosną w siłę
przewodniczącym został po-
nownie  Tadeusz Chaszczewicz, 
skarbnikiem - Janina Sulej, se-
kretarzem Jadwiga Józefowska, 
zastępcami przewodniczącego 
- Wiesław Makocki i Stanisław 
Markowski. Skład nowego za-
rządu uzupełniają członkowie 
- Maria Sudacka oraz Wanda 

Demków.   Tadeusz Chaszcze-
wicz  podziękował za wsparcie 
i życzliwą współpracę burmistrz 
Dorocie Pawnuk.  Przypomniał, 
że to właśnie dzięki niej seniorzy 
mogą korzystać z lokalu przy ul. 
Rybnej.  Dorota Pawnuk, dzię-
kowała zebranym za aktywność 
i działania integrujące środowi-

sko osób starszych. Podkreśli-
ła, że niespożytej energii i po-
mysłowości mogą zazdrościć 
strzelińskim seniorom młodsze 
pokolenia. Strzeliński oddział 
PZERiI organizuje liczne zebra-
nia, wycieczki, wczasy oraz im-
prezy integracyjne. Od niedaw-
na współpracuje też z seniorami 
z partnerskiego miasta Strzelina 
niemieckiego Frankenbergu. 
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Burmistrz Dorota Pawnuk dziękowała seniorom za aktywizację i integrację środowiska osób 
starszych

Jedenaście projektów 
pod głosowanie czytaj str. 6
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SKP 
już działa
W niedzielę, 1 lipca uro-

czyście otwarto Strzelińską 
Komunikację Publiczną. 
W Parku Miejskim im. Armii 
Krajowej zaprezentowano 
wszystkie pojazdy SKP, a za-
interesowani mogli odbyć 
krótką przejażdżkę busami 
miejskimi i podmiejskimi.

 
W numerze publikujemy 

rozkłady jazdy wszystkich linii.

Nowy 
kierownik 

przychodni
Po tym jak na emery-

turę przeszła zarządzają-
ca Publicznym Zakładem 
Lecznictwa Ambulatoryj-
nego Teresa Skwarzyńska 
funkcję kierownika przejął 
Norbert Raba. Z nowym 
kierownikiem strzelińskiej 
przychodni rozmawialiśmy 
m.in. o tym dlaczego zde-
cydował się wystartować 
w konkursie, a także o pla-
nach na rozwój placówki.  

str.9

Prezydent 
Andrzej Duda 
w Strzelinie

Selfie z prezydentem to miła pamiątka

str.8

Wraca Gala Disco Polo
Po kilku latach przerwy wraca Gala Disco Polo w Białym Kościele. 

Impreza odbędzie się w sobotę, 27 lipca od godz. 17:00 na terenie 
Ośrodka Wypoczynku Świątecznego „Nad Stawami”. Wystąpią ze-
społy: CHANEL, PLAYERS, BLUE BOX, SYSTEMATIC, KRIS 
KSIĄŻĘ DICO POLO

Więcej informacji w następnym wydaniu „Nowin Strzelińskich”.
RED



Po raz pierwszy pieniądze w ramach programu „Dobry 
start” trafią do rodzin w tym roku.  Świadczenie w wysokości 
300 zł raz w roku (jednorazowo) przysługiwać będzie w związ-
ku z rozpoczęciem przez dziecko roku szkolnego. Rodzina 
będzie otrzymywać wsparcie do ukończenia przez uczące się 
dziecko 20 roku życia.  Dzieci niepełnosprawne uczące się 
w szkole otrzymają je do ukończenia 24 roku życia. Co ważne, 
rodzina będzie mogła liczyć na wsparcie niezależnie od posia-
danego dochodu. 

Wnioski w sprawie ustalenia prawa do świadczenia „dobry 
start” będą przyjmowane od 1 sierpnia do 30 listopada danego 
roku (forma papierowa), a w przypadku wniosków składanych 
drogą elektroniczną (przy pomocy Platformy Informacyjno - 
Usługowej CSIZS Ministerstwa Rodziny, Pracy i Polityki Spo-
łecznej na stronie www. empatia.mrpips.gov.pl oraz bankowość) 
– od  1 lipca do 30 listopada danego roku. Należy podkreślić, 
że wnioski złożone po 30 listopada pozostaną bez rozpatrzenia. 

W przypadku gminy Strzelin wioski w sprawie usta-
lenia prawa do świadczenia dobry start można składać 
na trzy sposoby: pocztą tradycyjną na adres Gminnego 
Ośrodka Pomocy Społecznej w Strzelinie, ul. Kamien-
na 1,  57 - 100 Strzelin; osobiście w siedzibie Gminnego 
Ośrodka Pomocy Społecznej w Strzelinie ul. Kamienna 
3 (pokój nr 1) lub przez internet E - wniosek za pomocą 
portalu empatia mpips.gov.pl, PUE ZUS, ePUAP oraz 
bankowości elektronicznej.

Wszelkie informacje na temat nowego programu moż-
na uzyskać na stronie www.mpips.gov.pl/dobrystart/
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Nowiny 
Strzelińskie

Samorządowy Informator Gminy Strzelin 
- bezpłatny dwutygodnik poświęcony ważnym 

wydarzeniom w gminie Strzelin. 
Informuje o pracy urzędu oraz jednostek podległych gminie.

Redakcja nie zwraca tekstów niezamówionych. 
Zastrzega sobie prawo do redagowania i skracania nadsyłanych 
tekstów oraz zmiany ich tytułów.

Od 1 lipca wnioski można 
składać za pośrednictwem 
Internetu (za pomocą portalu 
empatia mpips.gov.pl, PUE 
ZUS, ePUAP oraz bankowo-
ści elektronicznej). Natomiast 
w formie papierowej od 1 
sierpnia (osobiście w siedzi-
bie Gminnego Ośrodka Po-
mocy Społecznej w Strzeli-
nie, ul. Kamienna 3, pokój nr 
1 lub listownie do Gminnego 
Ośrodka Pomocy Społecznej 
w Strzelinie, ul. Kamienna 1, 
57-100 Strzelin społecznych).

Gdy rodzina ubiega się 

Mammobus firmy LUX MED Diagnostyka po raz kolejny odwiedzi po-
wiat strzeliński. Mobilna pracownia mammograficzna (mammobus) będzie 
dostępna w Strzelinie w czwartek, 2 sierpnia przy Aquaparku Granit przy 
ul. Okulickiego. Bezpłatne badanie przewidziano dla pań w wieku 50-69 lat. 
Jest ono refundowane kobietom co 2 lata przez Narodowy Fundusz Zdrowia 
w ramach Populacyjnego Programu Wczesnego Wykrywania Raka Piersi. Pa-
nie, które chcą skorzystać z badania, proszone są o wcześniejszą rejestrację 
pod numerem telefonu 58 666 2 444 lub na www.mammo.pl/formularz. Call 
Center czynne jest od poniedziałku do soboty. Na badanie nie jest wymagane 
skierowanie lekarskie. Istotnym elementem badania jest ocena porównawcza wyników z poprzednich badań, dlatego warto 
przynieść zdjęcia/płyty z poprzednich mammografii.

Warto dodać, że mammografia trwa jedynie kilka minut i polega na zrobieniu czterech zdjęć rentgenowskich – dwóch projekcji każdej 
piersi. Pozwala na rozpoznanie i wykrycie tzw. zmian bezobjawowych (guzków oraz innych nieprawidłowości w piersi) w bardzo wcze-
snym etapie rozwoju – wtedy, kiedy nie są one wyczuwalne przez kobietę lub lekarza, co bardzo istotnie zwiększa szansę wyleczenia.

JO

Z badania mammograficznego będa mogły skorzystać kobiety między 
50 a 69 rokiem życia (zdj. archiwum)

Sprostowanie 
W poprzednim numerze „Nowin Strzelińskich” w tekście pt. 

„Dobroczynny gest sześciolatki” na stronie13 wkradł się błąd. 
Informujemy, że kojec miejski nie mieści się w Chociwelu. 
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Kolejny rządowy program

300 zł na każde 
uczące się dziecko
Rusza nowy rządowy program, na podstawie którego 
rodziny otrzymają raz w roku 300 zł na każde dziecko 
uczące się w szkole – bez względu na dochody.

Należy o tym pamiętać, 
aby zachować ciągłość 
wypłaty pieniędzy 

Kiedy składać  wnioski o „500 plus”?

Już niedługo będzie można 
będzie składać wnioski 
o wparcie z rządowego pro-
gramu „Rodzina 500 plus”. 
Warto o tym pamiętać, aby 
zachować ciągłość wypłaty 
pieniędzy. 

o świadczenie wyłącznie 
na drugie i kolejne dzie-
ci nie ma konieczności 
dokumentowania sytu-
acji dochodowej. Jedynie 
świadczenie na pierwsze 
dziecko uzależnione jest 
od kryterium dochodo-
wego i w takim przypadku 
co rok trzeba potwier-
dzić fakt nieprzekrocze-
nia tego progu. Ponadto 

wnioskodawcy zobowiązani 
są do zgłaszania każdej zmia-
ny dochodowej w ciągu ca-
łego okresu zasiłkowego. 
Świadczenie wychowawcze 
nie jest wliczane do dochodu 
przy ustalaniu prawa do in-
nych świadczeń m.in. z po-
mocy społecznej, rodzinnych 
z funduszu alimentacyjnego 
czy stypendiów dla uczniów 
i studentów.

***
Program „Rodzina 500 

plus” to znacząca pomoc 

finansowa ze strony państwa 
dla rodzin wychowujących 
dzieci. Świadczenie wycho-
wawcze otrzymają rodzice 
oraz opiekunowie dzieci 
do 18 roku życia. Każda ro-
dzina z minimum dwojgiem 
niepełnoletnich dzieci otrzy-
muje 500 zł na drugie i ko-
lejne dziecko niezależenie 
od dochodu. W przypadku 
rodzin z dochodem poniżej 
800 zł netto na osobę wspar-
cie przysługuje rodzinom 
także na pierwsze lub jedyne 
dziecko. Dla rodzin z dziec-
kiem niepełnosprawnym kry-
terium dochodowe jest wyż-
sze i wynosi 1200 zł netto.

Świadczenie wychowaw-
cze otrzymuje rodzina bez 
względu na stan cywilny ro-
dziców. W przypadku rodzi-
ców rozwiedzionych wspar-
cie trafia do rodzica, który 
faktycznie sprawuje opiekę 
nad dzieckiem. Warto rów-

nież dodać, że świadczenie 
wychowawcze nie przysłu-
guje, jeżeli osobie samotnie 
wychowującej dziecko nie 
zostało ustalone, na rzecz 
tego dziecka od jego rodzi-
ca, świadczenie alimenta-
cyjne, chyba że drugi z ro-
dziców dziecka nie żyje, 
ojciec dziecka jest niezna-
ny, powództwo o ustalenie 
świadczenia alimentacyjne-
go od drugiego z rodziców 
zostało oddalone, sąd zobo-
wiązał jednego z rodziców 
do ponoszenia całkowitych 
kosztów utrzymania dziecka 
i nie zobowiązał drugiego 
z rodziców do świadczenia 
alimentacyjnego na rzecz 
tego dziecka lub dziecko, 
zgodnie z orzeczeniem 
sądu, jest pod opieką na-
przemienną obojga rodzi-
ców sprawowaną w porów-
nywalnych i powtarzających 
się okresach. 
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W czerwcu na stronie Wojewódzkiego Fundu-
szu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej 
we Wrocławiu pojawiła się informacja o zakoń-
czeniu naboru wniosków do Programu Prioryte-
towego „Ograniczenie niskiej emisji na obszarze 
województwa dolnośląskiego”, z którego korzy-
stali m.in. mieszkańcy miasta i gminy Strzelin.

WFOŚiGW poinformował, że w związku z przy-
gotowaniami NFOŚiGW oraz wojewódzkich fun-
duszy ochrony środowiska i gospodarki wodnej 
do wprowadzenia ogólnopolskiego programu do-
tyczącego poprawy efektywności energetycznej 
i zmniejszenia emisji pyłów i innych zanieczyszczeń 
do atmosfery przez istniejące lub nowo budowane 
jednorodzinne budynki mieszkalne, Zarząd Woje-
wódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Go-
spodarki Wodnej we Wrocławiu powołując się na § 
2 ust. 2 Programu priorytetowego „Ograniczenie 
niskiej emisji na obszarze województwa dolnoślą-
skiego” na swoim posiedzeniu 1 czerwca 2018 r. 
podjął decyzję o zakończeniu naboru wniosków 
w ramach przedmiotowego programu. Więcej in-
formacji o nowym programie zamieścimy w naj-
bliższym wydaniu „Nowin Strzelińskich”.

Źródło: NFOŚiGW

Dla tych co płacą za wywóz odpadów

Pochwal się kompostownikiem 
i wygraj cenne nagrody

Burmistrz Miasta i Gminy Strzelin zaprasza pełnoletnich 
mieszkańców miasta i gminy Strzelin do udziału w pierwszej 

edycji  konkursu pn. „Gminny Mistrz Kompostowania”. 
Swój udział można zgłosić do 31 sierpnia 2018 r., 

a regulamin i formularze zgłoszeniowe są dostępne 
w strzelińskim magistracie oraz na stronie www.strzelin.pl.

Celem konkursu jest promocja kompostowania w przydomowych 
ogrodach i zachęcenia mieszkańców do takiej formy zagospodarowania 
odpadów biodegradowalnych. Uczestnikiem konkursu może być wy-
łącznie osoba segregująca odpady, która złożyła deklarację „o wysokości 
opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi” i nie posiada zale-
głości w opłacie za gospodarowanie odpadami.

Warunkiem uczestnictwa w konkursie jest pisemne zgłoszenie udziału 
na formularzu zgłoszeniowym, który można pobrać w Biurze  Obsługi 
Interesanta (pok. nr 20) lub ze strony internetowej Urzędu Miasta i Gmi-
ny Strzelin - www.strzelin.pl. ( w zakładce pn. „Gminny Mistrz Kompo-
stowania”). W ww. zakładce jest również dostępny regulamin konkursu.

Prawidłowo wypełnione zgłoszenia należy składać w siedzibie Urzędu 
Miasta i Gminy Strzelin w biurze obsługi interesanta pok. nr 20 osobi-
ście lub przesyłać pocztą na adres: 

Urząd Miasta i Gminy Strzelin ul. Ząbkowicka 11, 57-100 Strzelin z do-
piskiem na kopercie: konkurs „Gminny Mistrz Kompostowania 2018”.

Rozstrzygnięcie konkursu oraz wręczenie nagród 
odbędzie się już we wrześniu 2018 r.

RED

Darmowe badania...

Może uratować życie

Zakończyli program, ale będzie nowy

Zaskakująca decyzja funduszu
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W środę, 20 czerwca przed 
siedzibą TECE odbyła się 
uroczystość związana z wmu-
rowaniem kamienia węgiel-
nego pod budowę nowego 
zakładu produkcyjnego i cen-
trum dystrybucji firmy. Spo-
tkanie zainaugurował prezes 
zarządu TECE Industrial 
Edward Garbacz, który przy-
witał gości. Wśród nich byli 
m.in. przedstawiciele lokalne-
go samorządu, w tym Starosta 
Strzeliński Marek Warcho-
liński oraz Sekretarz Gminy 
Strzelin Kazimierz Nahajło. - 
Gdy 21 lat temu symbolicz-
nie wbijałem szpadel w zie-
mię rozpoczynając budowę 
naszego pierwszego obiek-
tu nie spodziewałem się, 
że przyjdzie uczestniczyć 
mi w dzisiejszej tak waż-
nej uroczystości – podkre-
ślił prezes zarządu TECE. - 
Pierwsza nasza hala miała 
nieco ponad 3000 m2, roz-
budowaliśmy obiekt do 10 
tys. m2, a nowy zakład 
będzie miał ok. 11,5 tys. 
m2, więc podwoimy swoją 
dotychczasową powierzch-

Tak ma wyglądać nowy zakład produkcyjny i centrum logistyczne TECEPodczas uroczystości nie zabrakło tortu i poczęstunku

Symbolicznego wmurowania kamienia węgielnego pod budowę nowego zakładu dokonał prezes zarządu 
TECE Industrial Edward Garbacz

Po przemówieniu szefowej 
gminy, przecięciu wstęgi i prze-
kazaniu operatorowi kluczyków, 
poświęcono pojazdy. Następ-
nie burmistrz Dorota Pawnuk 
poczęstowała mieszkańców 
okazałym i pysznym tortem 
z logo Strzelińskiej Komunika-
cji Publicznej. Warto podkre-
ślić, że magistrat przygotował 
też stoisko informacyjne SKP, 
na którym rozdawano bezpłat-
ne rozkłady jazdy oraz mate-
riały promocyjne. Otwarcie 
komunikacji publicznej było 
wydarzeniem towarzyszącym 
piknikowi „Letnie Biesiado-
wanie”. Dzień później, w po-
niedziałkowy poranek, SKP 
rozpoczęła normalną pracę.  
Przypomnijmy, że urucho-
mienie zbiorowej komunika-
cji to reakcja strzelińskiego 
samorządu na liczne sugestie 
i prośby mieszkańców, którzy 
po likwidacji kolejnych połą-

Historyczna chwila SKP już działaW  niedzielę, 1 lipca uro-
czyście otwarto Strzeliń-
ską Komunikację Publicz-
ną. W Parku Miejskim im. 
Armii Krajowej zaprezen-
towano wszystkie pojaz-
dy SKP, a  zainteresowani 
mogli odbyć krótką prze-
jażdżkę busami miejski-
mi i podmiejskimi. 

Na stoisku promocyjnym SKP można było otrzymać m.in. rozkłady jazdy

Pojazdy komunikacji miejskiej będą prowadzić m.in. te panie

czeń przez PKS Oława 
mieli ogromny problem 
z dojazdem do szkoły, 
pracy, lekarza i urzędów. 
W skład SKP wchodzi 
13 pojazdów. Na zakup 
9 spalinowych busów 
oraz 4 elektrycznych 
pojazdów gmina pozy-
skała blisko 4 milionowe 
dofinansowanie. Więcej 
informacji o SKP można 
znaleźć na stronie www.

strzelin.pl w zakładce „Komu-
nikacja miejska”. Na terenie 
Strzelina obsługę pasażerów 
zapewniają dwie linie miej-
skie A i B, które przebiegają 
tą samą trasą tylko w przeciw-
nych kierunkach, a przewozy 
są realizowane busami elektrycz-
nymi FRUGAL. Średnio w go-
dzinach szczytu busy  odjeżdżają 
z przystanków co 15 minut, 
a poza szczytem co 30 minut. 
Obsługa pasażerów na liniach 
podmiejskich realizowana jest 
busami IVECO na 7 liniach, 
z których trzy będą odbywać się 
w dwóch kierunkach. Zapla-
nowano również linie specjal-
ne np. w okresie wakacyjnym 
do ośrodka wypoczynkowego 
w Białym Kościele i w czasie 
Wszystkich Świętych na cmen-
tarz krzepicki. Częstotliwość 
odjazdów w godzinach szczy-

tu jest zróżnicowana i wy-
nosi 15-60 minut w zależno-
ści od linii komunikacyjnej. 
Korzystanie z komunika-
cji miejskiej jest bezpłat-
ne, a za bilet komunikacji 
podmiejskiej płacimy 2 zł 
(normalny) i 1 zł (ulgowy)  
Uruchomienie SKP to bez 
wątpienia ważny moment  
w najnowszej historii ziemi strze-
lińskiej. Nasza gmina dołączyła 
do grona tych polskich samorzą-
dów, które mogą się pochwalić 
własnym transportem publicz-
nym. Mieszkańcy nie są już 
skazani wyłącznie na likwidują-
cy kolejne kursy oławski PKS. 
Włodarze gminy Strzelin bar-
dzo liczą na to, że wiele osób 
przesiądzie się z samochodów 
do busów SKP, a to przyczyni 
się do poprawy stanu środowi-
ska i zmniejszenia korków. 
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Uwaga objazd!

Do Warkocza pojedziemy inaczej
Strzeliński magistrat informuje, że w związku z zaplanowa-

nym remontem przejazdu kolejowego, droga powiatowa nr 
3059D, łącząca Warkocz z drogą wojewódzką nr 395, będzie 
nieprzejezdna od 9 do 27 lipca 2018. 

Objazd zostanie poprowadzony drogą wojewódzką nr 395 
(Strzelin-Wrocław) przez Ludów Polski oraz drogą powiatową 
przy stacji kolejowej w Warkoczu. Na czas remontu zmieni się 
również trasa linii nr 2 i 12 Strzelińskiej Komunikacji Publicz-
nej nr 2 i 12, a busy komunikacji podmiejskiej będą kursować 
ww. objazdem. Przystanki SKP pozostaną bez zmian, a remont 
przejazdu nie będzie miał wpływu na kursowanie pociągów. 

RED

Zatrudnią około 100 osób Powstaje nowy zakład produkcyjny
Ruszyła budowa nowego zakładu produkcyjnego firmy 
TECE w Pęczu. Inwestycja, która wyniesie ok. 29 mln zł 
zakłada budowę obiektu o powierzchni ponad 11 tys. 
m2. Wraz z rozwojem firma będzie potrzebowała pra-
cowników. Zatrudnienie może znaleźć nawet 100 osób. 

nię – dodał Edward Garbacz. 
Wspomniał także o bardzo 
dobrej współpracy ze strze-
lińskim magistratem. - Na-
sza współpraca z Urzędem 
Miasta i Gminy Strzelin jest 
sporadyczna, natomiast 
są momenty, które są bar-
dzo miłym akcentem troski 
gminy o rozwój. Chciał-
bym wspomnieć ostat-
nie spotkanie z burmistrz 
i jej współpracownikami, 
podczas którego szefowa 
gminy w przeciągu chwili 
podjęła decyzję, aby nitka 
wodociągu, która zakoń-
czona jest przy sąsiedniej 
inwestycja była poprowa-
dzona tzw.bajpasem do ul. 
Borowskiej. To umożliwiło 
nam rozpoczęcie budowy 
nowego obiektu. Dodat-
kowo w formie obietnicy 
mamy zagwarantowane, 
że ul. Energetyków, przy 
której się znajdujemy, wyj-
dzie spod nadzoru konser-
watora zabytków i zostanie 
wyremontowana – podkre-
ślił. Po wystąpieniu prezesa 
zarządu firmy głos zabrał 

Starosta Strzeliński Marek 
Warcholiński, a następnie 
sekretarz gminy Kazimierz 
Nahajło odczytał  list gratu-
lacyjny w imieniu Burmistrz 
Strzelina Doroty Pawnuk.

 ***
Nowy zakład produkcyjny 

i centrum logistyczne będą 
miały duże znaczenie dla re-
gionu. Jak zaznaczył prezes 
zarządu, do tej pory wytwa-
rzane w Pęczu produkty wysy-
łane były do centrali w Niem-
czech skąd transportowano 
je do innych krajów. Po wy-
budowaniu nowego obiektu 
produkty będą stąd wysyłane 
bezpośrednio do odbiorców, 
co skróci czas transportu, 
szczególnie przy zamówie-
niach z rynków wschodnich. 

***
Za realizację inwestycji 

odpowiedzialna jest firma 

W.P.I.P, która ma wie-
loletnie doświadcze-
nie w budownictwie 
zakładów produk-
cyjnych, magazynów 
oraz biurowców. 
Projekt wykonała na-
tomiast firma Gace-
k&Hoffmann. Inwe-
stycja wyniesie blisko 
29 mln zł, a w jej ra-
mach powstanie hala 
produkcyjno-magazy-
nowa o powierzchni 
ponad 11 tys. m2 oraz 
część biurowa, ok. 
tys. m2. Obiekt ma 
być gotowy w pierw-
szej połowie 2019 r. 

***
Wraz z rozwojem firma 

TECE będzie szukała nowych 
pracowników. Szacuje się, 
że po oddaniu do użytku obiek-
tu zatrudnienie może znaleźć 

nawet do 100 osób. - Będzie-
my potrzebowali wysokiej 
klasy specjalistów w zakre-
sie obróbki metali, ale także 
operatorów wózków widło-
wych. Mile widziane zawsze 

w naszym zespole są kobiety, 
więc zachęcamy do współ-
pracy – zapewnił Edward Gar-
bacz. Obecnie firma zatrudnia 
ok. 270 osób. 

Jakub Olejnik
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Brzozowa wreszcie równa
Zakończyły się  remont ulicy Brzozowej w Gęsińcu. Inwe-

stycja czeka jeszcze na odbiór końcowy. Przypomnijmy, że za-
kres prac obejmował m.in: wykonanie stabilizacji, nawierzch-
ni bitumicznej oraz 
uzupełnienie poboczy 
mieszkanką granitową. 
Tę gminną inwestycję 
zrealizowało Przedsię-
biorstwo Robót Drogo-
wo-Mostowych z Brzegu 
za nieco ponad 39 tys. zł.

RED

Będzie miejsce spotkań
W Głębokiej powstaje drewniana wiata rekreacyjna, która 

będzie miejscem spotkań dla mieszkańców. Gminną inwe-
stycję realizuje za ponad 140 tys. zł. zł firma GLOBISTIC 
Rajmunda Czernika z Pęcza. Zakres prac obejmuje wykona-
nie wiaty  wyposażonej m.in. w dwa kominki. Ponadto, za-
kres prac obejmuje również wykonanie: utwardzenia dla ru-
chu pieszego – chodnika, 
miejsca gromadzenia od-
padów, wewnętrznej linii 
zasilającej elektroener-
getycznej  wraz z linią 
oświetleniową i słupkami 
oświetleniowymi.

RED

W czerwcu na terenie 
Osiedla na Skarpie odby-
ło się oficjalne otwarcie ul. 
Broniewskiego i Skalistej. 
W kameralnej uroczystości 
uczestniczyli przedstawiciele 
lokalnego samorządu oraz 
mieszkańcy, którzy bardzo 
intensywnie zabiegali o re-
alizację inwestycji. Budowa 
ul. Broniewskiego i ul. Ska-
listej (dawnej ulicy Berlinga) 
w Strzelinie – etap I to in-
westycja realizowana przez 
gminę Strzelin w cyklu dwu-
letnim (2017-2018). Prace 
trwały od 20 września 2017 
r. do 26 kwietnia 2018 r. 
W ubiegłym roku wykonano 
m.in. kanalizację deszczową 
oraz warstwę ścieralną o na-
wierzchni bitumicznej, tak 
aby mieszkańcy zimą mogli 

W czerwcu ulica Widokowa 
w Kuropatniku została oficjal-
nie otwarta. W kameralnej uro-
czystości uczestniczyli samorządow-
cy, mieszkańcy oraz przedstawiciele 
lokalnej prasy. 

Przebudowę ulicy Widokowej, 
która jest również drogą dojazdową 
do gruntów rolnych, zrealizowano 
pod koniec ubiegłego roku. Zada-
nie, za ponad 482 tys. zł wykonało 
Przedsiębiorstwo Robót Drogowo-
-Mostowych z Brzegu. Zakres prac 
obejmował przebudowę ponad kilo-
metrowego odcinka drogi i wykona-
nie nawierzchni bitumicznej. Miesz-
kańcy ul. Widokowej oraz miejscowi 
rolnicy mogą już bez żadnych prze-
szkód dotrzeć do swoich posesji oraz 
pól uprawnych.

Na sfinansowanie zadania Gmina Strzelin otrzymała pomoc finansową w formie dotacji celowej z budżetu województwa 
dolnośląskiego na ochronę, rekultywację i poprawę jakości gruntów rolnych w wysokości 211.680,00 zł. Warto przypomnieć, 
że gmina od lat korzysta ze wsparcia samorządu wojewódzkiego, przeznaczonego na remonty dróg śródpolnych.

RED

Kolejne drogi uroczyście otwarte

Wstęga przecięta i droga symbolicznie otwarta

bez żadnych przeszkód dojść 
i dojechać do swoich posesji. 

Natomiast w roku bieżącym 
wykonano oświetlenie dro-
gowe. Inwestycję za blisko 

808 tys. zł zrealizowała fir-
ma WASBUD Roberta Wąsa 
z Grodkowa.

RED

Widokowa z porządną nawierzchnią

W otwarciu uczestniczyli m.in. lokalni samorządowcy

Ten najnowszy trafił pod 
koniec czerwca do OSP  Nowo-
lesie, a w jego uroczystym prze-
kazaniu uczestniczyli przedsta-
wiciele jednostki, strzelińskiego 
samorządu oraz Komendy Po-
wiatowej Państwowej Straży 
Pożarnej w Strzelinie. Zestaw 
zakupiono dzięki wysokiemu 
dofinansowaniu z Minister-
stwa Sprawiedliwości. Sprzęt, 

Urząd Miasta i  Gminy Strzelin informuje, że  zgod-
nie z art. 152 ust. 1 ustawy z dnia 27 kwietnia 2001r. 
Prawo ochrony środowiska (Dz. U. z  2018 r., poz. 
799 z późn. zm.) oraz § 2 pkt 1 rozporządzenia Mi-
nistra Środowiska z  dnia 2 lipca 2010 r. w  sprawie 
rodzajów instalacji, których eksploatacja wymaga 
zgłoszenia (Dz.U. 2010, Nr 130 poz. 880), o  obo-
wiązku zgłaszania eksploatacji przydomowych 
oczyszczalni ścieków o wydajności nie przekracza-
jącej 5 m sześciennych na dobę w ramach zwykłego 
korzystania z  wód, przed rozpoczęciem lub po  za-
kończeniu ich budowy.

Zgłoszenia należy dokonać przed rozpoczęciem lub po rozpo-
częciu eksploatacji na wniosku dostępnym w siedzibie tutejszego 
Urzędu Miasta i Gminy Strzelin: w Biurze Obsługi Interesanta, 
Wydziale Gospodarki Komunalnej, Infrastruktury i Środowiska, 
pokój nr 41, na stronie internetowej Biuletynu Informacji Pu-
blicznej Gminy Strzelin w zakładce ochrony środowiska > Zgło-
szenie eksploatacji przydomowych oczyszczalni ścieków.

Do rozpoczęcia eksploatacji oczyszczalni można przystą-
pić, jeżeli organ właściwy do przyjęcia zgłoszenia w terminie 
30 dni od dnia doręczenia zgłoszenia nie wniesie sprzeciwu 
w drodze decyzji. Oczyszczalnię objętą obowiązkiem zgłosze-
nia w okresie, gdy jest już ona eksploatowana, prowadzący ją 
jest obowiązany zgłosić w terminie 6 miesięcy od dnia, w któ-
rym została ona objęta tym obowiązkiem.

Eksploatujący jest obowiązany przedłożyć organowi wła-
ściwemu do przyjęcia zgłoszenia informację o rezygnacji 
z rozpoczęcia albo zakończenia eksploatacji, lub informację 
o zmianie danych ze zgłoszenia. Zgłoszenia takiego należy do-
konać w terminie 14 dni od dnia rezygnacji z podjęcia działal-
ności albo zaprzestania działalności lub zmianie danych.

RED

Urząd Miasta i Gminy w Strzelinie przypomina, że w związku 
z wystąpieniem na terenie gminy Strzelin suszy  można skła-
dać wnioski o szacowanie szkód w uprawach rolnych. Z uwagi 

Poniosłeś straty? Złóż wniosek

Susza dotknęła gminę
na przyspieszoną w tym roku wegetację roślin i przewidywane 
szybsze terminy zbiorów, strzeliński magistrat prosi o składanie 
wniosków w miarę możliwości jak najszybciej.Odpowiednie wzo-
ry wniosków wraz z załącznikami dostępne są w Urzędzie Miasta 
i Gminy Strzelin- Biuro Obsługi Interesanta - parter p. 20 oraz 
na stronie internetowej Dolnośląskiego Urzędu Wojewódzkiego 
we Wrocławiu. We wniosku należy obowiązkowo podać dane 

kontaktowe, wszystkie uprawy występujące w gospodarstwie 
rolnym (nazwę uprawy, numer działki i jej powierzchnię w hek-
tarach), zarówno te uprawy, w których wystąpiły szkody oraz te, 
w których nie odnotowano strat. Dane we wniosku muszą być 
zgodne z wnioskiem o przyznanie płatności złożonym do biura 
powiatowego ARiMR. Dodatkowo,jeśli występuje, należy podać 
także wielkość produkcji zwierzęcej w gospodarstwie.

RED

Zgłoś przydomową oczyszczalnię

To obowiązek!

Może uratować życie TRAFIŁ W DOBRE RĘCE 
Już wszystkie gminne 
jednostki ochotniczej 
straży pożarnej są  wypo-
sażone w bardzo potrzeb-
ne zestawy hydrauliczne 
do  ratownictwa drogo-
wego. Dzięki temu mogą  
szybciej udzielić pomocy 
poszkodowanym. 

który będzie wykorzystywa-
ny do bezpiecznego i szyb-
kiego wydobywania ofiar 
wypadków z uszkodzonych 
pojazdów, kosztował  66 tys. 
zł. Ministerstwo przekazało 
na ten cel 65.340 zł, a gmina 
Strzelin dołożyła 660,00 zł. 

O pozyskanie zesta-
wów dla jednostek 
ochotniczych z po-
wiatu strzelińskiego 
mocno, a co najważ-
niejsze skutecznie 
zabiegał komendant 
KPSP w Strzelinie 
mł. bryg. Krzysztof  
Dobrowolski. Ten 
drugi zestaw trafił 
do OSP Kondrato-
wice. Podczas kame-
ralnej uroczystości 

zorganizowanej w nowole-
skiej remizie komendant pod-
kreślił, że OSP Nowolesie 
należy do najlepszych w po-
wiecie strzelińskim. Zauwa-
żył, że w 2017 r. ochotnicy 
z Nowolesia zaliczyli najwię-

cej wyjazdów w gminie Strze-
lin, a po OSP Wiązów i OSP 
Przeworno, byli trzecią naj-
częściej interweniującą jed-
nostką w powiecie. Krzysztof  
Dobrowolski życzył druhom 
z Nowolesia, aby nowy sprzęt 
był jak najrzadziej potrzeb-
ny. Tego samego życzyła 
strażakom burmistrz Dorota 
Pawnuk. W pełni sprawny 
zestaw hydrauliczny, z którego 
dotychczas korzystali nowo-
lescy ochotnicy trafi do OSP 
Brożec, która jeszcze nie miała 
na stanie takiego sprzętu. War-
to podkreślić, że całkiem nie-
dawno ten sprzęt sprawdził się 
w „boju” i pomógł wyciągnąć 
z rozbitego pojazdu nieostroż-
nego kierowcę, który w Białym 
Kościele uderzył w drzewo.

RED 

Strażacy z Nowolesia z nowoczesnym zestawem hydraulicznym
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W środę, 13 czerwca 
w Strzelińskim Ośrodku 
Kultury odbyło się spo-
tkanie z mieszkańcami, 
podczas którego oficjalnie 
zaprezentowano architekto-
niczną koncepcję odbudo-
wy strzelińskiego ratusza. 
Przybyli mieli okazję jako 
jedni z pierwszych zoba-
czyć wizualizację budynku. 
Na początku głos zabrała 
Burmistrz Miasta i Gminy 
Strzelin Dorota Pawnuk. - 
Odbudowa strzelińskiego 
ratusza to zadanie, które 
tak naprawdę zostało za-
początkowane przed laty, 
gdy zabezpieczono piw-
nice ratusza i odbudowa-
no wieże – zaczęła szefo-
wa gminy. - Dzięki wieży 
ratuszowej Strzelin zyskał 
element typowo miejski 
i dzisiaj chyba nikt so-
bie nie wyobraża bez niej 
miasta. Wieża była pro-
jektowana jako część bry-
ły całego ratusza i przed 
nami to zadanie – dodała 
Dorota Pawnuk.  Po krót-
kim wprowadzeniu głos za-
brał prezes spółki Strzeliń-
ski Ratusz Zdzisław Rataj. 
Warto przypomnieć, że pod 
koniec ubiegłego roku gmi-
na Strzelin powołała do ży-
cia spółkę, która zajmuje się 
tym historycznym zadaniem 
i będzie zarządzała odbudo-
wanym obiektem. Podjęto 
taką decyzję, gdyż finanso-
wanie przez gminę tego za-
dania z własnych środków 
w praktyce ograniczałoby 
inne inwestycje. A tak zosta-
nie ona rozłożona na lata, 
a spółka odzyska podatek 
VAT, co przy kosztownym 
zadaniu będzie oznaczało 
zaoszczędzenie nawet kilku 
milionów złotych. - Pro-
ponujemy, aby ratusz był 
przede wszystkim obiek-

Prezes spółki Strzeliński Ratusz Zdzisław Rataj poinformował o planowanych działaniach
Obiekt wewnątrz będzie bardzo nowoczesny. Na zdjęciu biura obsługi mieszkańców

Dostępna jest już wizualizacja Strzeliński ratusz zostanie odbudowany
To  historyczny moment dla Strzelina. Zaprezentowano 
architektoniczną koncepcję odbudowy strzelińskiego 
ratusza. Jeśli wszystko dobrze pójdzie obiekt będzie do-
stępny dla mieszkańców już w 2021 r. Co będzie mieściło 
się w środku i jaki jest szacowany koszt tej inwestycji?

tem administracyjnym dla 
społeczeństwa, natomiast 
funkcje muzealne można 
wykorzystać w tych ele-
mentach, które zostały 
po starym ratuszu – poin-
formował Zdzisław Rataj. 
Dodajmy, że w obiekcie ma 
mieścić się siedziba Urzę-
du Miasta i Gminy Strzelin. 
Budynek obecnego urzędu, 
który mieści się przy ul. 
Ząbkowickiej za kilka lat 
będzie wymagał kapitalnego 
remontu, co może wynieść 
kilka milionów złotych. 
Z tego względu postano-
wiono, korzystając z okazji, 
przenieść magistrat do cen-
trum miasta, co ma prze-
wrócić naszemu rynkowi 
właściwą rolę i ożywić go. 

Zewnątrz renesans, śro-
dek nowoczesny

Na temat planowanej in-
westycji opowiedział również 
Rafał Karnicki z Autorskiej 
Pracowni arch. Macieja Ma-
łachowicza z Wrocławia, 
który jest autorem koncepcji. 
Ratusz zostanie odbudowany 
na istniejących fundamen-
tach. Z zewnątrz będzie na-
wiązywał do historii, bo taki 
też jest wymóg konserwa-
torski. - Naszą wiodącą 
propozycją jest ratusz 
o formach renesansowych 
nawiązujący kolorystyką 
do tradycyjnej formy, gdzie 
na jasnej elewacji ekspo-
nowany jest ciemny detal 
– zaznaczył Rafał Karnicki. 
Wewnątrz obiekt będzie no-
woczesny i funkcjonalny, aby 
mieszkańcy mogli być ob-
sługiwani w jak najlepszym 
standardzie. Szacowana po-
wierzchnia użytkowa ma wy-
nosić ok. 2800 m2. Znaczną 
jej część zajmować będą biura 
i przestrzenie wielofunkcyj-
ne.  - W części podstawy 

znajdować się będą za-
chowane zabytkowe piw-
nice ratuszowe. Ich wnę-
trza będą przeznaczone 
przede wszystkim na sale 
wielofunkcyjne związane 
z możliwością udostępnie-
nia pod wynajem lub 
na cele wystawienni-
cze – podkreślił Kar-
nicki. Główne wejście 
do budynku ulokowane 
zostanie od strony po-
łudniowej (od części 
pierzei, która została 
niedawno wyremonto-
wana), skąd będzie bez-
pośredni dostęp do sali 
obsługi mieszkań-
ców oraz sanitariatów. 
Od strony zachodniej 
rynku znajdować się bę-
dzie  swobodny dostęp 
do budynku dla osób 
n iepełnosprawnych . 
W części wschodniej 
przewidziano salę obrad 
Rady Miejskiej Strzelina 
oraz salę ślubów. Pod-
czas prezentacji przed-
stawiono dwa warianty 
rozmieszczenia tych 
pomieszczeń (z antreso-
lą lub bez). Szacowany 
koszt odbudowy ratusza 
ma wynieść ok. 14,5 mln 
zł. Spółka zamierza szu-
kać możliwości pozyska-
nia środków zewnętrz-
nych na realizację tego 
zadania. Na zakończenie 
spotkania mieszkańcy 
zadawali pytania doty-
czące odbudowy ratusza. 

Co dalej?
Na ostatniej czerwco-

wej sesji Rada Miejska 
Strzelina w wieloletniej 
prognozie finansowej 
dokapitalizowała spół-
kę co daje jej zielone 
światło na dalszą reali-

zację zadania. Teraz spół-
ka rozpocznie prace nad 
dokumentacją projektową, 
co może potrwać od 10 
do 12 miesięcy. Szacuje się, 
że inwestycja ruszy w dru-
giej połowie przyszłego 

roku i potrwa ok. 20 miesięcy. 
Jeśli te prognozy się sprawdzą 
to oznaczać będzie, że nowy 
ratusz dostępny będzie dla 
mieszkańców w 2021 r. 

Do sprawy historycznej in-
westycji w mieście będziemy 

jeszcze wracać na łamach 
„Nowin Strzelińskich”. Za-
chęcamy do obejrzenia wir-
tualnej wizualizacji obiektu, 
która dostępna jest na pro-
filu facebookowym gazety. 

Jakub Olejnik

Autorem koncepcji odbudowy ratusza jest Rafał Karnicki z Autor-
skiej Pracowni arch. Macieja Małachowicza z Wrocławia
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Został Pan nowym prezesem Uniwersytetu Trzeciego 
Wieku w Strzelinie. Proszę opowiedzieć trochę o sobie…

- Moja żona pochodzi ze Strzelina. Ślub wzięliśmy w 1978 
r. Wówczas rozpocząłem pracę w tutejszym urzędzie. Po roku 
wyprowadziliśmy się do Strzelec Opolskich, gdzie mieszkali-
śmy przez 29 lat. Do Strzelina przeprowadziliśmy się w 2008 
r. Do Uniwersytetu Trzeciego Wieku w Strzelinie należę 
od 2010 r. Z wykształcenia jestem magistrem pedagogiki spe-
cjalnej, ukończyłem Uniwersytet Wrocławski. Całym moim 
życiem jest praca z człowiekiem. Mogę się nazwać fachowcem 
od osobowości. 

W tym roku mija 13 lat działalności stowarzyszenia 
UTW w Strzelinie. Czym ono jest dla seniorów? 

- To odskocznia od rzeczywistości. Głównym celem sto-
warzyszenia jest działalność edukacyjna i zdrowotna. Chcemy 
przyciągać do siebie ludzi. Często dołączają do nas seniorzy 
samotni, którzy stracili bliską osobę (głównie wdowy). Na po-
czątku te osoby są zagubione, zamknięte w sobie. Bardzo 
jesteśmy zadowoleni, gdy po kilku latach widzimy tych ludzi 
uśmiechniętych. Dzięki UTW seniorzy kształtują swoją formę 
fizyczną i umysłową.

Jak często się spotykacie? 
- Prowadzimy spotkania w każdy poniedziałek. Nasza sie-

dziba mieści się przy ul. Rybnej w klubie seniora. Podczas 
tych spotkań rozmawiamy o wszystkim, tylko nie o polityce. 
Chcemy, aby seniorzy spędzali ze sobą czas, a nie przesiadywa-
li w kolejkach do lekarzy. Ponadto organizujemy wiele różnych 
form aktywności, m.in. zabawy, wycieczki, wyjścia do kina itp.

A działalność edukacyjna?
- Wykłady odbywają się w salach Publicznej Szkole Podsta-

wowej nr 3 w Strzelinie. Współpracujemy z Uniwersytetem 
Wrocławskim skąd przyjeżdżają do nas wykładowcy. Boryka-
my się jednak z problemem braku środków finansowych, gdyż 
wykłady są kosztowne.

Jakie stawia sobie Pan cele jako prezes UTW w Strzelinie?
- Chciałbym, aby było nas więcej. Obecnie do UTW na-

leży nieco ponad 60 osób. Liczę również na dalszą owocną 
współpracę z innymi UTW, m.in. z Oławy, Ząbkowic Śląskich, 
Wałbrzycha czy Wrocławia. Ponadto będziemy kontynuowali 
poniedziałkowe spotkania oraz w miarę możliwości wykłady.

Jak można dołączyć do UTW?
- Każdy może do nas dołączyć kto ma status seniora (po-

wyżej 60 roku życia). Zapraszamy na nasze spotkania. Składka 
wynosi tylko 10 zł miesięcznie. 

Dziękuje za rozmowę
Jakub Olejnik

Wiesław Dusza został nowym prezesem Uniwersytetu Trzeciego Wieku w Strzelinie

Publikujemy wykaz uchwał 
podjętych na czerwcowej, 
XLVIII sesji Rady Miejskiej 
Strzelina.  Przypominamy, 
że z ich treścią można się 
zapoznać na stronie biuletynu 
informacji publicznej gminy 
Strzelin w zakładce „Uchwały 
Rady Miejskiej Strzelina”.

1. Uchwała w sprawie przystąpienia do sporządzenia miej-
scowego planu zagospodarowania przestrzennego dla części 
miejscowości Pęcz. 

2. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na najem lokalu użyt-
kowego mieszczącego się w budynku przy ul. Ząbkowickiej 11 a. 

3. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne prze-
niesienie prawa własności w drodze darowizny nieruchomo-
ści gruntowej na rzecz Skarbu Państwa-Generalnej Dyrekcji 
Dróg Krajowych i Autostrad. 

4.Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na utworzenie miej-
sca okazjonalnie wykorzystywanego do kąpieli na terenie 
Gminy Strzelin w 2018 roku. 

5.Uchwała zmieniająca uchwałę Nr X/134/15 Rady Miej-
skiej Strzelina z dnia 30 czerwca 2015 r. w sprawie przyjęcia 
programu „Strzelińska Rodzina Trzy Plus” wspierającego ro-
dziny wielodzietne. 

6. Uchwała w sprawie zmiany uchwały Rady Miejskiej Strze-
lina nr XLVII/636/18 z dnia 29 maja 2018 roku, w sprawie 
określenia przystanków komunikacyjnych, których właścicie-
lem lub zarządzającym jest Gmina Strzelin oraz warunków 
i zasad korzystania z tych obiektów. 

7. Uchwała w sprawie przyjęcia projektu „Regulaminu dostar-
czenia wody i odprowadzania ścieków na terenie Gminy Strzelin.

8. Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie utworzenia 
Strzelińskiej Rady Seniorów. 

9. Uchwała w sprawie w sprawie wyrażenia zgody na wy-

„Całym moim życiem jest praca z człowiekiem” 

To odskocznia 
od rzeczywistości

Po  ustąpieniu Mirosławy Kulpy - Czujewicz  
szefem Uniwersytetu III Wieku został Wiesław 
Dusza. Z  nowym prezesem rozmawialiśmy 
m.in. o działalności i planach UTW.

Jedenaście z piętnastu 
zgłoszonych projektów prze-
szło pozytywnie weryfikację 
zespołu. Poniżej publikujemy 
listę zadań, z których będą 
wybierać mieszkańcy mia-
sta i gminy Strzelin. Warto 
przypomnieć, że tym razem, 
po raz pierwszy w niedługiej 
historii SBO, można było 
zgłaszać również projekty 
z terenów wiejskich. Wybra-
ne zadanie/zadania zostaną 
zapisane do realizacji w pro-
jekcie budżetu na 2019 rok.

  Zespół pozytywnie zwery-

Z prac Rady Miejskiej Strzelina
Czternaście 

nowych uchwał

Niebawem ruszy kampania promocyjna

Jedenaście projektów pod głosowanie
Zespół ds. Strze-
lińskiego Budżetu 
Obywatelskiego 
przygotował już listę 
projektów dopusz-
czonych do głosowa-
nia w ramach kolej-
nej edycji SBO. Tym 
razem mieszkańcy 
miasta i gminy Strze-
lin zgłosili kilkanaście 
ciekawych projektów.  

fikował następujące projekty:
- Budowa drogi gminnej 

Muchowiec-Jegłowa działka 
nr 233.

- Budowa placu zabaw 
na terenie Osiedla „na Skar-
pie” w Strzelinie.

- Jasno – Tanio – Ekologicznie. 
- Modernizacja placu za-

baw i gier Wojska Polskiego 
- Montaż urządzenia tzw. 

tyrolki (linozjazdu).  
- Wspieramy nasz dom, 

dom kultury! Doposażenie 
Strzelińskiego Ośrodka Kul-
tury w sprzęt umożliwiający 
rozwój oferty kulturalnej. 

- Wykonanie ciągu pie-
szo-rowerowego na od-
cinku od ul. Wrocławskiej 
do ul. Krzepickiej w pasie 
zlikwidowanej linii kolejowej.    

- Wykonanie otwartej strefy 
aktywności sportowej w Par-
ku Wschodnim w Strzelinie.   

- Wykonanie ścieżki edu-
kacyjnej przyrodniczo-histo-
rycznej Wzgórza Parkowego

- Zakup sprzętu medyczne-
go dla Strzelińskiej Przychodni.

- Zakup wyposażenia 

do zaplecza kuchennego dla 
świetlicy wiejskiej w Białym 
Kościele.

Lista projektów dopuszczo-
nych do głosowania wraz z ich 
opisem i oszacowanym kosz-
tem realizacji jest ostateczna 
i można się z nią zapoznać 
na stronach: budzetobywatel-
ski.strzelin.pl, bip.gmstrzelin.
finn.pl, www.strzelin.pl.

Negatywnie, z uwagi 
na niewłaściwie oszacowa-
ne koszty lub nie spełnienie 
wymogu ogólnodostępności, 
zweryfikowano następujące 
projekty:

  - Budowa boksów na pojem-
niki z odpadami komunalnymi. 

- Monitoring terenu wew. 
blokowego tzw. Osiedle Woj-
ska Polskiego.  

- Wodny plac zabaw na ba-
senie miejskim. 

- Przebudowa odcinka uli-
cy Staszica w Strzelinie. 

Te cztery zadania nie zosta-
ną poddane pod głosowanie 
mieszkańców. 

Jeszcze w lipcu br. ruszy  ak-
cja  informacyjno-promocyjna, 

w ramach której będą prezen-
towane wszystkie pozytywnie 
zweryfikowane zadania. Od 27 
sierpnia do 7 września 2018 r. 
odbędzie się głosowanie. Przy-
pominamy, że każdy miesz-
kaniec miasta i gminy będzie 
mógł oddać głos tylko na je-
den wybrany projekt. Od 10 
do 21 września 2018 r. zostaną 
przeliczone głosy, a  ogłosze-
nie wyników głosowania na-
stąpi 30 września 2018 r. pod-
czas obchodów Święta Patrona 
Strzelina Michała Archanioła.

Więcej informacji o SBO 
będziemy publikować w naj-
bliższych wydaniach „Nowin 
Strzelińskich”,  na stronach 
internetowych www.strzelin.
pl, a także profilach społecz-
nościowych Facebook gminy 
Strzelin i Strzelińskiego Bu-
dżetu Obywatelskiego.

RED  

stąpienie Gminy Strzelin z Lokalnego Centrum Rozwoju „Sa-
morządowa Polska” Strzelin Sp. Z o.o. w Strzelinie (dawniej 
Lokalny Fundusz Pożyczkowy „Samorządowa Polska” Strze-
lin Sp. z o.o.), poprzez zbycie w drodze sprzedaży wszystkich 
udziałów przysługujących Gminie Strzelin na rzecz Centrum 
Operacyjnego „Senior 2030” S.A. z siedzibą w Warszawie 
(dawniej Centrum Operacyjne „Samorządowa Polska” S.A.) 

10. Uchwała w sprawie w sprawie wyrażenia zgody na wy-
stąpienie Gminy Strzelin ze spółki Krajowy Fundusz Seniora 
„Samorządowa Polska” Sp. Z o.o. z siedzibą w Warszawie (daw-
niej Krajowy Fundusz Poręczeniowy „Samorządowa Polska” 
Sp. z o.o.), wpisanej do rejestru przedsiębiorców Krajowego Re-
jestru Sądowego prowadzonego przez Sąd Rejonowy dla m.st. 
Warszawy w Warszawie, XII Wydział Gospodarczy KRS pod 
numerem: 0000463168, poprzez zbycie w drodze sprzedaży 
wszystkich udziałów przysługujących Gminie Strzelin. 

11. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na najem lokali 
użytkowych na okres 10 lat oraz odstąpienia od obowiązku 
przetargowego trybu zawarcia umów najmu. 

12. Uchwała zmieniająca uchwałę Nr XLI/547/17 z dnia 28 
grudnia 2017 r. w sprawie uchwały budżetowej Gminy Strzelin 
na rok 2018. 

13. Uchwała zmieniająca uchwałę nr XLI/548/17 z dnia 28 
grudnia 2017 r. w sprawie przyjęcia wieloletniej prognozy fi-
nansowej Gminy Strzelin. 

14. Uchwała w sprawie ustalenia wynagrodzenia za pracę dla 
Burmistrza Miasta i Gminy w Strzelinie.

RED
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Za zaangażowanie, cenne 
rady oraz dobrą współpra-
cę z samorządem serdecznie 
podziękowała członkom rady 

Rekultywacja ma się zakoń-
czyć wiosną 2019 roku, a jej 
wykonawcą jest wrocławskie 
przedsiębiorstwo Rekult. 
Inwestycję zleciła spółka 
Dolnośląski Projekt Rekul-
tywacji, której udziałowcem 
jest m.in. gmina Strzelin.  
W przetargu dotyczącym 
składowiska w Wąwolnicy 
udało się uzyskać napraw-
dę świetną cenę. Zadanie 
zostanie zrealizowane za 40 
procent zakładanej wartości 
kosztorysowej. To oznacza, 
że w budżecie gminy, która 

W środę, 27 czerwca w strzelińskim magistracie odbyło się 
szkolenie dotyczące tematyki RODO. W spotkaniu, zorganizo-
wanym przez Burmistrza Miasta i Gminy Strzelin, uczestniczyli 
przedstawiciele lokalnych firm i instytucji. 

Szkolenie poprowadzili  -  Piotr Chałaszczyk, niezależny specjali-
sta w dziedzinie bezpieczeństwa informacji oraz Mariola Omachel, 
Kierownik Biura Terenowego ZUS w Strzelinie. Piotr Chałaszczyk 
przedstawił uczestnikom praktyczne aspekty dotyczące wejścia 
w życie nowych przepisów dotyczących ochrony danych osobo-
wych, a Mariola Omachel, opowiedziała dodatkowo o RODO 
w kontekście ubezpieczeń społecznych, jak również o istotnych dla 
przedsiębiorców zmianach wprowadzonych przez tzw. Konstytucję 
Biznesu. Szkolenie cieszyło się dużym zainteresowaniem, a uczest-
nicy zadawali ekspertom wiele pytań. - Dziękujemy przybyłym 
gościom za aktywne 
uczestnictwo w spotka-
niu i już dziś zaprasza-
my na kolejne szkolenia 
z zakresu bezpieczeń-
stwa informacji - mówi 
Paulina Modrzyńska, któ-
ra z ramienia magistratu 
odpowiadała za organiza-
cję szkolenia.

RED

Zamkną temat 
składowiska Najbardziej skorzysta Wąwolnica

Już niebawem powin-
na ruszyć rekultywacja 
dawnego składowiska 
odpadów w Wąwolnicy.  
I to właśnie głównie tej 
inwestycji było poświęco-
ne spotkanie informacyj-
ne, które zorganizowano 
3 lipca, w wąwolnickiej 
świetlicy.

W spotkaniu uczestniczyli mieszkańcy Wąwolnicy oraz radni Rady Miejskiej Strzelina

pokrywa 40 procent wartości 
inwestycji, zostanie na inne 
cele ponad 100 tys. zł. Pro-
jekt rekultywacji omówili 
Prezes DPR Andrzej Jamro-
zik, kierownik z firmy Rekult 
Łukasz Ciszek oraz burmistrz 
Dorota Pawnuk. Dawne skła-
dowisko zostanie przykry-
te specjalnym kompostem, 
na którym zostaną nasadzo-
ne krzewy. Już w najbliższym 
czasie mieszkańcy muszą się 
jednak liczyć z większym na-

tężeniem ruchu pojazdów cię-
żarowych. Andrzej Jamrozik 
uspokajał, że prace zaplano-
wano, tak aby było to zaled-
wie kilka pojazdów dziennie. 
Mieszkańcy sołectwa obawia-
ją się też, że większe natężenie 
ruchu samochodów ciężaro-
wych jeszcze mocniej zdewa-
stuje drogę powiatową. Warto 
jednak podkreślić, że to wła-
śnie mieszkańcy Wąwolnicy 
najbardziej skorzystają na tej 
inwestycji. Rekultywacja nie-

czynnego od 10 lat składo-
wiska uwolni ich bowiem 
od bardzo kłopotliwego 
i potencjalnie niebezpiecz-
nego sąsiedztwa. Rekultywa-
cji składowisk wymaga też 
od naszego kraju Unia Eu-
ropejska, a DPR w ramach 
dużego projektu rekultywuje 
aż 16 składowisk w 14 dol-
nośląkich gminach. Więcej 
o tej inwestycji napiszemy już 
w najbliższym numerze „No-
win Strzelińskich”.

RED

Koniec 
pierwszej kadencji Służyli radą i pomocą

W środę, 27 czerwca 
w sali Urzędu Miasta 
i Gminy w Strzelinie 
odbyła się ostatnia 
sesja w pierwszej 
kadencji Strzeliń-
skiej Rady Seniorów. 
Wydarzenie było 
okazją do wspólne-
go podsumowania 
dotychczasowych 
działań i kilkuletniej 
społecznej pracy.

burmistrz Dorota Pawnuk. 
Wszyscy, którzy skorzysta-
li z zaproszenia szefowej 
gminy, otrzymali okoliczno-
ściowe upominki. Dorota 
Pawnuk podkreśliła, że bar-
dzo liczy na ich zaangażo-
wanie również w kolejnej 
kadencji rady. Przypomnijmy, 
że Strzelińską Radę Seniorów 
powołała na wniosek burmi-
strza Rada Miejska Strzelina. 
Przez cztery lata członkowie 
Strzelińskiej Rady Seniorów 
bez wątpienia przyczynili 
się do poprawy jakości ży-
cia osób starszych w gminie 
Strzelin. Celem rady była 
m.in. integracja, wspieranie 
i reprezentowanie środowiska 
osób starszych, wspieranie 

różnorodnych form działal-
ności kulturalnej i edukacyj-
nej, dążenie do odtwarzania 
i umacniania międzypokole-
niowych więzi społecznych.

W radzie zasiadało 11 osób 
reprezentujących m.in.  lokal-
ne środowiska - emerytów, 
rencistów,  inwalidów, komba-
tantów, wędkarzy, działkow-
ców i studentów strzelińskie-
go Uniwersytetu III Wieku. 
W skład Strzelińskiej Rady 
Seniorów wchodzili: Tadeusz 
Chaszczewicz - Przewodniczą-
cy, Andrzej Szymczak – Z-ca 
Przewodniczącego, Barba-
ra Kwiatkowska – Sekretarz, 
Wiesław Dusza, Halina Gry-
zan-Skrzypczak, Tadeusz Ka-
niuka, Władysława  Maturlak, 

Zbigniew Odziemek, Józef  
Oleksiewicz, Jan Ozarczuk 
i Jerzy Rak. Wszyscy działali 
społecznie. W sumie odbyło 
się 10 posiedzeń rady.

Przypomnieć należy, że z ini-
cjatywy rady m.in. zagospoda-
rowano lokal przy ulicy Rybnej 
2 w Strzelinie, gdzie rada ma 
swoją siedzibę. Na podstawie 
porozumienia rady z jedną 
ze strzelińskich aptek, senio-
rzy dwa dni w tygodniu mają 
w niej rabat na leki. Podczas 
czteroletniej kadencji nawiąza-
no również kontakty z seniora-
mi z miast partnerskich m.in. 
z Frankenbergu, z którego 
to delegacja seniorów w kwiet-
niu 2018 r. odwiedziła Strzelin. 
Rada Seniorów była również 
organizatorem noworocznych 
spotkań dla seniorów z miasta 
i gminy Strzelin.

RED

Urząd Miasta i Gminy 
w Strzelinie prosi miesz-
kańców o zgłaszanie miejsc, 
w których rośnie bardzo 
niebezpieczny dla ludzi 
„barszcz Sosnowskiego”. 
Na takie informacje czeka 
Gminne Centrum Zarządzania 
Kryzysowego w Strzelinie pod 
nr tel. 609 555 213. Precyzyjną 
informację z dokładną lokali-
zacją groźnej rośliny 
można też przesłać na 
h.marcinkowski@strzelin.pl.

RED

Widziałeś groźny barszcz 
- zadzwoń do urzędu

Monitoring i oświetlenie uliczne
Na stronie  gminnego Biuletynu Informacji Publicznej, w za-

kładce „Przetargi” – rok 2018 niedawno opublikowano ogłosze-
nia o przetargach nieograniczonych na budowę oświetlenia ul. 
Galla Anonima i modernizację systemu miejskiego monitorin-
gu. Termin składania ofert na wykonanie oświetlenia ulicznego 
upływa 18 lipca 2018 r. o godz. 10:00, a oferty na modernizację 
monitoringu należy składać do 20 lipca 2018 r. do godz. 10:00.

RED

Przetarg na parking przy PZLA
Gmina Strzelin szuka wykonawcy parkingu wewnętrznego 

przy miejskiej przychodni. Niedawno na stronie gminnego 
Biuletynu Informacji Publicznej opublikowano przetarg nie-
ograniczony na realizację  zadania. Termin składania ofert 
upływa 19 lipca 2018 r. o godz. 10:00.

RED

Dopisała frekwencja

RODO bez tajemnic

W szkoleniu uczestniczyli m.in. lokalni przedsiębiorcy

Szkolenie prowadził m.in. Piotr Chałaszczyk



8
Nr 9(46) 10 lipca 2018

Zanim przejdziemy do ob-
jęcia funkcji pełniącego 
obowiązki komendanta na-
szej jednostki, to kilka słów 
o Pani. Pracuje Pani w strze-
lińskiej komendzie od 4 lat, 
od początku jako zastępca ko-
mendanta. Nie jest Pani jed-
nak rodowitą strzelinianką... 

- Tak. Pracuję tu od maja 
2014 r. i trafiłam do strzeliń-
skiej komendy z powiatu świd-
nickiego, a dokładnie z komi-
sariatu w Żarowie, w którym 
byłam komendantem. Co-
dziennie dojeżdżam do Strze-
lina, pokonując 70 km, ale nie 
przeszkadza mi to zupełnie. 

 
Obecnie pełni Pani obo-

wiązki komendanta KPP 
w Strzelinie. Czy to oznacza, 
że tę funkcję może objąć 
ktoś inny?

- Komendanta powiatowego 
policji powołuje komendant 
wojewódzki w porozumieniu 
ze starostą. Jaką podejmie de-
cyzję komendant wojewódzki 
tego nie wiem. Niewątpliwie 
funkcja pełniącego obowiązki 
jest chwilowa i w najbliższych 
miesiącach powinno być znane 
nazwisko komendanta tutejszej 
jednostki. Mł. insp. Izabela Basztura

Spotkanie prezydenta 
z mieszkańcami odbyło się 
w poniedziałek, 18 czerwca 
w strzelińskim Rynku. Przy-
było na nie sporo osób, wie-
lu z nich miało ze sobą flagi. 
Mieszkańcy, aby wejść do wy-
znaczonej strefy w Rynku, 
musieli przejść przez spe-
cjalne bramki kontrole, przy 
których pracownicy Biura 
Ochrony Rządu dokładnie 
sprawdzali wnoszone przed-
mioty i przeszukiwali torebki. 
Prezydent Andrzej Duda wje-
chał do strzelińskiego Rynku 
limuzyną w asyście wozów 
policyjnych. Przywitała go 
Strzelińska Orkiestra Dęta, 
nie zabrakło również kwiatów. 
Na początku głos zabrał Sta-
rosta Strzeliński Marek War-
choliński, który podkreślił, 
że jest to historyczne wyda-
rzenie dla naszego powiatu, 
gdyż to pierwsza wizyta głowy 
państwa w Strzelinie. - Cie-
sząc się z pana wizyty po-
kładamy również w niej na-
dzieję – powiedział starosta. 
- My tutaj współpracujemy 
ponad podziałami. Potrze-
bujemy jednak pana wspar-

„Takie wyzwania podejmuje się
bez chwili zawahania” Zmiany w strzelińskiej policji 

Po tym jak na emeryturę przeszedł Komendant Ko-
mendy Powiatowej Policji w Strzelinie insp. Marek 
Pelczar jego obowiązki przejęła mł. insp. Izabela 
Basztura. W rozmowie z nami pełniąca obowiązki 
komendanta opowiedziała m.in. o  zadaniach, ja-
kie stoją przed strzelińską policją, a  także o  tym 
czy naszą jednostkę czekają zmiany?

Gdyby komendant wo-
jewódzki policji powołał 
Panią na komendanta KPP 
w Strzelinie to bez zastano-
wienia zgodziłaby się Pani 
objąć to stanowisko?

- Takie wyzwania podejmuje 
się bez chwili wahania. Mam 
natomiast świadomość, że peł-
nię służbę w policji już 27 lat 
i niedługo będę mogła przejść 
na pełną emeryturę. Dzisiaj 
nie potrafię odpowiedzieć, czy  
skorzystam z tej możliwości, 
gdyż na podjęcie takiej decyzji 
składa się wiele czynników. Być 
może Komendant Wojewódz-
ki Policji będzie widział na tym 
stanowisku kogoś młodszego, 
kto ma przed sobą jeszcze spo-
ro lat pracy. Tego nie wiem. 

Kierowanie jednostką nie 
jest Pani obce i ma Pani 
duże doświadczenie w tym 
zakresie?

-Tak. Przez całe swoje ży-
cie zawodowe miałam trochę 
szczęścia i przełożeni podej-
mowali korzystne dla moich 
losów decyzje. Gdy zosta-
łam specjalistą ds. nieletnich 
w KPP w Świdnicy wydawało 
mi się, że jak na kobietę w po-
licji  osiągnęłam dużo. Później 

okazało się, że Komendant Po-
wiatowy w Świdnicy powołał 
mnie na Komendanta Komisa-
riatu w Świebodzicach i wtedy 
również sądziłam, że to już 
szczyt mojej ścieżki kariery. 
Cztery lata temu, gdy zostałam 
zastępcą komendanta w tutej-
szej jednostce myślałam tak 
samo, więc zobaczymy co dalej 
przyniesie los. 

 
Pracując cztery lata 

w Strzelinie zdążyła Pani 
zapewne poznać dobrze 
bolączki naszego powiatu 
jak i funkcjonowanie jed-
nostki. Przed jakimi wyzwa-
niami i zadaniami stoi KPP 
w Strzelinie?

- W zasadzie przed poli-
cją stoją dwa główne zadania 
i są one takie same bez wzglę-
du na to, kto kieruje daną jed-
nostką. Pierwszym z nich jest 
zmniejszenie przestępczości 
oraz zwiększenie skuteczności 
działań funkcjonariuszy. Jeśli 
doprowadzimy do takiej sy-

tuacji, że ilość zdarzeń, które 
dotykają mieszkańców powia-
tu będzie maleć a jednocze-
śnie jak najwięcej sprawców 
zostanie ukaranych to właści-
wie mamy przepis na sukces 
i to w każdym obszarze (za-
równo kradzieże, rozboje jak 
i wykroczenia drogowe).

 
Mieszkańcy naszego po-

wiatu często zgłaszają proble-
my dotyczące przekraczania 
prędkości przez kierowców, 
sporej ilości wypadków dro-
gowych czy choćby wykro-
czeń społecznie uciążliwych 
np. pijących pod chmurką. 
Czy zwróci Pani na te kwe-
stie szczególną uwagę? 

- Chcę podkreślić, że nie tyl-
ko policja odpowiedzialna jest 
za bezpieczeństwo. Tym zaj-
muje się szerokie grono osób 

i instytucji. My oczywiście re-
alizujemy te zadania, ale to nie 
jest tak, że nagle znajdę złoty 
środek na rozwiązanie wszyst-
kich problemów. Odnośnie wy-
kroczeń społecznie uciążliwych 
to policjanci karają mandatami 
lub kierują wnioski o ukaranie 
jeśli postępowanie mandatowe 
nie przynosi skutku. Natomiast 
oczekiwałabym, aby mieszkań-
cy bardziej włączali się w to, 
co dzieje się wokół nich. Zdarza 
się, że otrzymujemy informacje 
np. o zakłócaniu ciszy nocnej, 
ale niestety, anonimowo. Po-
licjanci oczywiście kontrolują 
wskazane miejsce, ale w takich 
sytuacjach mają ograniczo-
ne możliwości działania, gdyż 
przepisy są tak skonstruowane, 
że nie można zastosować su-
rowszego środka, gdy nie ma 
osoby pokrzywdzonej. I tak 
bywa w wielu sytuacjach, także 
w przypadku przestępstw, gdzie 
wymagane jest złożenie wnio-
sku o ściganie. 

W zapobieganiu wie-
lu czynów karalnych, jak 
choćby wspomniane wyżej 
picie pod chmurką pomoc-
ne mogą być patrole piesze 
po mieście. Dzięki temu 
policjanci mogą szybko za-
reagować. Czy strzelińscy 
funkcjonariusze realizują ta-
kie zadania? 

- Tak. Policjanci codziennie 
w swoich zakresie obowiązków 
mają określone przebywanie 
w szczególnie newralgicznych 
miejscach wynikających z ana-

liz czy zgłoszeń. Funkcjonariu-
sze nie pełnią w tych miejscach 
ośmiogodzinnej służby, ale 
w trakcie patrolu kilka razy po-
jawiają się tam. Patrole piesze 
są realizowane i nadal będą. 

Czy strzelińska komenda 
zatrudnia obecnie nowych 
policjantów? 

- Jeśli chodzi o naszą strukturę 
to posiadamy 85 etatów i w tej 
chwili jest kilka wakatów. Kilka 
osób jest już na kursach podsta-
wowych i są przygotowywane 
do przyjęcia. Poszukujemy i za-
chęcamy do pracy w policji, choć 
zdaję sobie sprawę, że nie jest 
ona łatwa i przyjemna. 

A czy ta ilość policjantów 
jest wystarczająca dla naszej 
jednostki?

- Nie ma chyba komendanta 
w Polsce, który stwierdziłby, 
że ilość policjantów w danej 
jednostce jest za duża. Nato-
miast to, ilu funkcjonariuszy 
pracuje w konkretnej komen-
dzie wynika z obliczeń, któ-
re są wykonywane w oparciu 
o ilość mieszkańców danego 
regionu i stanu zagrożenia. 
Zwiększenie zatrudnienia mu-
siałaby wynikać np. z rosnącej 
długofalowo przestępczości. 
Na szczęście w naszym powie-
cie przestępczość spada, ale 
to także wiąże się z tym, że nie 
możemy liczyć na zwiększenie 
etatów w jednostce.

Dziękuje za rozmowę
Jakub Olejnik

Była to pierwsza wizyta głowy państwa w naszym mieście 

Prezydent Andrzej Duda w Strzelinie
To była historyczna chwila dla mieszkańców naszego powiatu. Do Strzelina po raz pierwszy 
przyjechał prezydent Rzeczpospolitej Polskiej. Andrzej Duda żywo gestykulując wygłosił do-
bitne przemówienie, które spotkało się ze znaczną reakcją publiczności. 

cia w sprawach, w których 
nie możemy sobie sami po-
radzić. Są to przede wszyst-
kim sprawy dotyczące szpi-
tali powiatowych, stanu 
dróg powiatowych, szkół 
ponadg imnaz ja lnych , 
transportu zbiorowego, 
problemów komunikacyj-

nych (obwodnica Strzelina) 
czy też problemów z usta-
wą antyodorową – dodał. 
Starosta przekazał również 
prezydentowi list z podzięko-
waniami w imieniu Burmistrz 
Miasta i Gminy Strzelin Do-
roty Pawnuk, która nie mogła 
uczestniczyć w tym wydarze-

niu. Po wystąpieniu starosty 
głos zabrał Prezydent Rzecz-
pospolitej Polskiej Andrzej 
Duda, który podziękował 
za przywitanie i obecność 
mieszkańców. - Przyjeż-
dżam do takich miast jak 
Strzelin, ponieważ chcę, 
aby impuls rozwojowy był 
także tutaj, gdzie są mniej-
sze ośrodki miejskie, gdzie 
dotychczas przez lata go 
brakowało po 1989 r. - za-
czął prezydent. - To właśnie 
na te miasta chciałbym, 
aby była zwrócona uwaga 
rządzących. Wrocław roz-
wija się świetnie, Krakowo-
wi nic nie brakuje, Poznań 
wygląda wspaniale, ale tu-
taj tak naprawdę dopiero 
teraz kwiatem zabliźnia się 
wojny ślad, kiedy patrzę 
na te budynki stylizowane 

na średniowieczną archi-
tekturę. Architekturę, która 
tutaj zniknęła w II wojnie 
światowej, bo przecież 85% 
miasta leżało w gruzach – 
dodał. Prezydent w swoim wy-
stąpieniu wspomniał również 
o obniżeniu wieku emerytal-
nego, podniesieniu płacy mini-
malnej czy o programie 500+. 
- Po to jest program 500+, 
aby dać rodzinom lepsze 
możliwości zapewniania 
dzieciom godziwego bytu 
- podkreślił. - Aby rodziny, 
wreszcie mogły pojechać 
na wakacje. Tak, niech 
te pieniądze wydadzą i po-
jada pierwszy raz nad mo-
rze. Niedobrze mi się robi, 
gdy czytam artykuły w ga-
zetach z wypowiedziami 
osób, które są niezadowo-
lone, że nagle pojawiły się 

tłumy ludzi nad Bałtykiem. 
Znalazły się tam wresz-
cie zwykłe polskie rodziny 
– mówił mocnym głosem. 
W dalszej części skrytykował 
poprzednią władze, odnosząc 
się do sposobu finansowania 
programu 500+. - Mówili 
„cud będzie, jeśli uda się 
załatać lukę VAT”. Dzisiaj 
można powiedzieć śmiało, 
że cały program jest reali-
zowany z tego, co w ciągu 
tych niespełna trzech lat 
udało się uzyskać właśnie 
z VAT-u, który do tej pory 
był rozkradany. Nazwij-
my sprawy po imieniu. Po-
przednia władza zwyczaj-
nie pozwalała nas okradać 
– grzmiał. Słowa prezydenta 
spotkały się z oklaskami. 
Po wygłoszonej mowie pre-
zydent podszedł do barierek 
i rozmawiał z ludźmi. Wielu 
z przybyłych zadawało głowie 
państwa pytania, na które 
on chętnie odpowiadał. Był 
również czas na wspólne zdję-
cia. Następnie Andrzej Duda 
udał się do Starostwa Powia-
towego w Strzelinie, gdzie spo-
tkał się z samorządowcami. 

Jakub Olejnik

Głowa państwa znalzała także chwile na to, aby porozmawiać z mieszkańcami
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Żyjąc pod presją osiągania 
sukcesów, chęcią dorówny-
wania innym oraz w realiach 
współzawodnictwa, skazani 
jesteśmy na załamanie relacji 
interpersonalnych, zarówno 
w sferze prywatnej, jak i zawo-
dowej. Taka postawa wywołuje 
konflikt, z którym trudno jest 
sobie poradzić. 

Negatywne emocje towa-
rzyszące problematycznym 
sytuacjom, często przysłaniają 
racjonalne myślenie i unie-
możliwiają rozsądne podejmo-
wanie decyzji. Pomimo chęci 
zakończenia sporu, w obliczu 
negatywnych emocji, trudno 
osiągnąć satysfakcjonujące po-
rozumienie oraz podjąć trafne 
decyzje. W ostateczności takie 
sytuacje kończą się wyrokiem 
sądowym, niezadowalającym 
dla stron uczestniczących 
w konflikcie. Gdyby ten straco-
ny czas na sprzeczki, przenieść 
na poprawę relacji, życie stało-
by się o wiele prostsze. Niestety 
nie zawsze sami potrafimy so-
bie z tym poradzić. Wtedy po-
jawia się miejsce na mediację. 
Obiektywne spojrzenie media-

Dlaczego zdecydował się Pan wystartować w konkur-
sie na kierownika Publicznego Zakładu Lecznictwa Am-
bulatoryjnego w Strzelinie?

- Od 2010 r. działam w przestrzeni zarządczej opieki zdro-
wotnej. Byłem dyrektorem sanatorium „Bristol” z oddziałami 
szpitalnymi w Kudowie Zdrój. Przez ostatnie 4 lata pełniłem 
funkcję wicedyrektora Pogotowia Ratunkowego we Wrocławiu. 
Wcześniej przez kilka lat zasiadałem w radzie społecznej PZLA 
w Strzelinie, a także w radzie nadzorczej w uzdrowisku Świera-
dów-Czerniawa, gdzie byłem wiceprzewodniczącym. Również 
jako starosta strzeliński zajmowałem się szpitalem. Służbą zdro-
wia zaraziłem się w 2007 r. będąc w Warszawie. Stało się to moją 
pasją. W Pogotowiu Ratunkowym we Wrocławiu na początku 
roku odbył się konkurs na dyrektora, który wygrał Zbigniew 
Mlądzki. Chciał, abym współpracował z nimi nadal. Pojawiła się 
jednak szansa zarządzania placówką i wykazania swoich umie-
jętności, więc postanowiłem skorzystać z tej możliwości

Ale do pierwszego konkursu, który został unieważnio-
ny z przyczyn formalnych, nie przystąpił Pan...

- Tak. Wynikało to z prostego powodu. W tym czasie przebywa-
łem na zwolnieniu lekarskim. W czasie, gdy ogłoszono drugi kon-
kurs na te stanowisko byłem już zdrowy i mogłem wystartować.

Jakie jest Pana wykształcenie i kwalifikacje w zakresie 
służby zdrowia?

- Ustawa mówi, że do kierowania taką jednostką konieczny 
jest co najmniej 5 letni staż pracy w samodzielnym zarządza-
niu albo studia menadżerskie z zakresu zarządzania i ochro-
ny zdrowia. Posiadam jedno i drugie. Co do wykształcenia 
to ukończyłem studia menadżerskie zarządzanie i finanse 
w ochronie zdrowia na Uniwersytecie Ekonomicznym we 
Wrocławiu. Warunkiem, które określono w konkursie było 
również przygotowanie koncepcji funkcjonowania i rozwoju 
PZLA w Strzelinie, co także wykonałem  

Plany skierowane dla potrzeba pacjentów…. Nowy kierownik strzelińskiej przychodni
Po  tym jak na  emeryturę przeszła zarządzająca 
Publicznym Zakładem Lecznictwa Ambulatoryj-
nego Teresa Skwarzyńska funkcję kierownika 
przejął Norbert Raba. Z  nowym kierownikiem 
strzelińskiej przychodni rozmawialiśmy m.in. 
o  tym dlaczego zdecydował się wystartować 
w konkursie, a także o planach rozwoju placówki.  

No właśnie. Jeśli chodzi o zamiary. Co chciałby Pan 
zmienić w funkcjonowaniu strzelińskiej przychodni, 
a w jakich obszarach będzie Pan kontynuował działania?

- Jeśli chodzi o plany to opowiem o kilku elementach, które skła-
dają się w jedną całość, a można je nazwać „dla pacjenta”. Chodzi 
o to, aby w naszej przychodni dostęp do lekarza i ochrony zdrowia 
był najwygodniejszy i najszerszy. Co do wygody to mam na myśli 
m.in. rejestrację. W tej chwili wprowadzamy program e-usługi, za 
pomocą którego będzie możliwa rejestracja drogą elektroniczną. 
Mam nadzieję, że uda się nam przebudować także naszą rejestra-
cję, w taki sposób, aby były dwa okienka, a nie jedno, co uspraw-
niłoby obsługę pacjentów. Będziemy starać się wyjść naprzeciw 
ich oczekiwań. Będę chciał również utrzymać poradnie specjali-
styczne, które działają w PZLA. Jest to bardzo szeroki wachlarz 
usług. W naszej przychodni przyjmują: radiolog, otolaryngolog, 
dermatolog, neurolog, okulista, ginekolog, urolog, chirurg, chirurg 
ortopeda, pulmonolog, stomatolog oraz lekarze interniści pod-
stawowej opieki zdrowotnej. Jak na małą przychodnię w niewiel-
kim mieście to dużo. Uważam, że za wszelką cenę trzeba utrzy-
mać działające poradnie. Liczę również, że uda się w niedalekiej 
przyszłości uruchomić poradnię endokrynologiczną. Oczywiście 
tak jak inne przychodnie borykamy się z problemami jeśli chodzi 
o lekarzy. Potrzebujemy choćby alergologa i ortopedę. Z lekarzami 
już prowadzimy rozmowy i negocjujemy warunki. W najbliższym 
czasie Ci lekarze będą już przyjmować w naszej przychodni. 

W tym roku realizowany jest projekt informatyzacji 
PZLA w Strzelinie, z którego środki pochodzą z Unii 
Europejskiej. Czy został on już wdrożony? 

- Projekt jest zakończony jeśli chodzi o dostarczenie sprzę-
tu i oprogramowania. W tej chwili wprowadzamy go w życie. 
Poszczególni lekarze i komórki organizacyjne wdrażają się 
w nowy system. Od września będzie można rejestrować się 
do lekarza nie stojąc w kolejkach. Będziemy mieli też dostęp 
do elektronicznej recepty. To bardzo ważna usługa, która spra-
wi, że niektórzy pacjenci będą mogli odebrać receptę bez ko-
nieczności wizyty u lekarza.

Przed jakimi wyzwaniami stoi strzelińska przychodnia?
- Musimy się przygotować i myśleć o dużym projekcie, które 

zamierza wprowadzić ministerstwo zdrowia. Chodzi o opiekę 
koordynacyjną

Co to takiego?
- Program ma na celu 

tzw. prowadzenie pacjenta. 
Taka opieka polega na tym, 
że pracownik PZLA będzie 
nie tylko rejestrował pacjenta 
do specjalisty, ale także przy-
pominał mu o odbiorze ba-
dań, wyników czy wizytach 
kontrolnych. Na podstawie 
wyników będzie również 
monitorował stan jego zdro-
wia i przekazywał je do pod-
stawowej opieki zdrowotnej.

W jaki sposób pracownicy PZLA będą kontaktować się 
z pacjentami?

- SMS-owo, telefonicznie i poprzez pocztę elektroniczną. 

A kiedy program wchodzi w życie?
- Na razie nie jest znana data. Obecnie realizowany jest 

program pilotażowy w niektórych placówkach. Ten program 
to duże wyzwanie, do którego należy się dobrze przygotować.

Wróćmy jeszcze do Pana planów. Czy w strzelińskiej 
przychodni brakuje obecnie jakiegoś wyposażenia jeśli 
chodzi o sprzęt medyczny? 

- Przychodnia jest bardzo dobrze wyposażona. Niedawno 
ucyfrowiliśmy aparat rentgenowski, dzięki czemu jesteśmy go-
towi wysyłać nasze badania diagnostyki obrazowej do opisu 
do radiologów. Oczywiście chcielibyśmy mieć tego sprzętu 
jeszcze więcej. W najbliższych planach zakupowych jest aparat 
USG dla ortopedy, który pozwoli diagnozować niepokojące 
zmiany zwyrodnieniowe u pacjentów. Mam nadzieję, że uda 
się w najbliższym czasie go zakupić. 

Dziękuje za rozmowę
- Również dziękuję. Korzystając z okazji zapraszam wszyst-

kich do rejestrowania się do naszej strzelińskiej przychodni. 
Mamy wielu dobrych specjalistów i zapewniamy świadczenie 
usług na najwyższym poziomie.

Rozmawiał
Jakub Olejnik

Mediacja kluczem do porozumienia
tora, który w warunkach sza-
cunku i porozumienia, pozwala 
z innej płaszczyzny spojrzeć 
na rosnący konflikt, w rezulta-
cie daje możliwość odnalezienia 
klucza do zgody.

Czym jest mediacja?
Mediacja jest próba dopro-

wadzenia skonfliktowanych 
stron do ugodowego rozwią-
zania konfliktu, za pomo-
cą Mediatora. Mediator jest 
osobą neutralną i bezstronną 
wobec stron i ich konfliktu. 
Postepowanie mediacyjne jest 
poufne, niesformalizowane 
i dobrowolne. 

Mediacja to wygrana obu 
stron, która pozwala „zacho-
wać twarz” oraz zaoszczędzić 
czas i pieniądze. Ugoda za-
warta w obecności mediatora 
sądowego, po jej zatwierdze-
niu przez sąd otrzymuje moc 
prawną ugody zawartej przed 
sądem, co oznacza, że jest 
traktowana jak „wyrok sądo-
wy”. Postępowanie mediacyj-
ne może być prowadzone we 
wszystkich sprawach, w któ-

rych wedle prawa polskiego 
możliwe jest zawarcie ugody. 

Instytut mediacji Tak oraz 
Kancelaria Mediacyjna Joan-
ny Pomagruk oferuje pomoc 
w rozwiązywaniu sporów 
w sprawach: cywilnych: podział 
majątku, zniesienie współwła-
sności, spadki, spory ubez-
pieczeniowe, odszkodowania, 
zadośćuczynienia oraz kon-
flikty sąsiedzkie, rodzinnych 
- rozwodowe, ustalenie kon-
taktów rodzicielskich, ustalenie 
warunków rozstania,  podział 
majątku, alimenty, pojednanie 
małżonków, pracowniczych 
i z zakresu prawa pracy, gospo-
darczych - konflikty dotyczące 
umów handlowych, odszkodo-
wań dotyczących nieprawidło-
wego wykonania usług oraz 
o zapłatę, karnych - z oskarże-
nia publicznego i prywatnego, 
a także w sprawach które doty-
czą pozbawienia kary wolności, 
nieletnich - w przypadku do-
znania straty lub skrzywdzenia 
przez nieletniego sprawcę oraz 
wszystkich innych, w których 
wedle prawa polskiego możli-
we jest zawarcie ugody. Ponad-

to można skorzystać z różnego 
rodzaju szkoleń np. z zakresu 
mediacji, rozwiązywania i za-
rządzania konfliktem, z alter-
natywnych metod rozwiązywa-
nia konfliktów, z zarządzania 
stresem w miejscu pracy czy 
wdrażanie mediacji rówieśni-
czej wśród uczniów szkół.

Jak mogę skorzystać 
z konsultacji 
z mediatorem?

W ramach projektu „Po-
wiedz TAK mediacji” miesz-
kańcy miasta Strzelina oraz 
gminy Strzelin mogą skorzy-
stać z bezpłatnych konsultacji. 

W każdy poniedziałek me-
diator Joanna Pomagruk pełni 
dyżury w Sądzie Rejonowym 
w Strzelinie w godzinach 9:00 
- 11:00. W ramach projektu 
jest również zorganizowana 
w strzelińskim rynku wystawa 
poświęcona tematowi media-
cji. Projekt jest współfinanso-
wany z budżetu  Urzędu Mar-
szałkowskiego Województwa 
Dolnośląskiego – Program 
Dolnośląskie Małe Granty, 

którego operatorem jest Dol-
nośląska Federacja Organizacji 
Pozarządowych. 

Zapraszamy również na na-
sze strony internetowe www.

mediacjetak.pl, www.mediacje-
pomagruk.pl.

Przygotowała Joanna Pomagruk
Mediator ds. cywilnych, karnych i nieletnich 

Kancelaria Mediacyjna Joanna Pomagruk
www.mediacjepomagruk.pl

Nowy kierownikiem PZLA w Strzelinie został 
Norbert Raba
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Pod koniec maja uczniowie kl.3c i 5a z Publicznej Szkoły 
Podstawowej nr 5 w Strzelinie razem z nauczycielkami Elż-
bietą Wachowską, Alicją Bober i Kamilą Lorenz miło spędzali 
czas na Zielonej Szkole w Bardzie Śląskim. Uczniowie przeby-
wali w Domu Wczasów Dziecięcych. Pogoda była wprost wy-
marzona na wędrówki po górach. Już pierwszego dnia grupa 
wyruszyła na szlak pielgrzymkowy, Drogę Krzyżową na Górę 
Bardzką nazywaną też Kalwarią skąd podziwiali panoramę 
Barda i okolic. Drugiego dnia odbyła się wycieczka autokaro-
wa do Złotego Stoku, gdzie grupa zwiedziła Kopalnię Złota 
oraz Średniowieczny Park Techniki.  W ostatni dzień pobytu 
w Bardzie uczniowie zwiedzili Bazylikę Mniejszą – Sanktu-
arium Matki Bożej Strażniczki - barokowy kościół Nawiedze-
nia Najświętszej Marii Panny. W ołtarzu głównym świątyni 
znajduje się za szkłem cenna Figura Matki Bożej Bardzkiej 
słynąca łaskami. Obejrzeli również panoramiczną, ruchomą 
szopkę. Następnie odwiedzili miejscowego rzeźbiarza i za-
poznali się z warsztatem pracy artysty sakralnego i ludowego. 
Niektórzy zakupili jego rzeźby jako pamiątki. Wszyscy zado-
woleni wróciliśmy do domów. Po pobycie w Bardzie pozosta-
ły wspomnienia, zakupione widokówki i pamiątki. Wszystkim 
uczniom utkwiła w pamięci podróż, ponieważ grupa podróżo-
wała pociągiem (niektórzy jechali nim pierwszy raz w życiu).

RED Uczniowie z PSP nr 5 w Strzelinie byli niedawno na Zielonej Szkole w Bardzie Śląskim

W niedzielę, 1 lipca w Par-
ku Miejskim w Strzelinie od-
było się Letnie Biesiadowanie 
połączone z I Strzelińskim 

Góry i niezwykła panorama okolicy

Podróż, która utkwi w pamięci

W sobotę, 16 czerwca ze Strzelina wyruszyła pilotowana 
przez strzelińską policję XVIII Pielgrzymka do Sanktuarium 
Matki Bożej Różańcowej w Nowolesiu. W Dębnikach, w świe-
tlicy wiejskiej zrobiono przerwę. Po poczęstunku i krótkim 
odpoczynku wyruszono w dalszą drogę. W Białym Kościele 
pielgrzymi weszli do świątyni na krótką modlitwę , by za chwi-
lę ruszyć w dalszą drogę. W Nowolesiu do grupy pielgrzymów 
dołączyła Strzelińska Orkiestra Dęta. Po Mszy Świętej jak 
co roku wszyscy udali się na plac nieopodal kościoła na trady-
cyjną grochówkę i odpoczynek.

RED

Pielgrzymowali już osiemnasty raz

Impreza okazała się hitem Biesiada i przysmaki z food truckówSmakowite potrawy, średniowieczne pokazy, 
strefa chillout, różnorodne atrakcje dla dzie-
ci, występy sceniczne – to  tylko część pro-
gramu Letniego Biesiadowania połączonego 
z I Strzelińskim Zlotem Food Trucków.

Zlotem Food Trucków. Im-
prezę zorganizowali Bur-
mistrz Miasta i Gminy Strze-
lin Dorota Pawnuk oraz 

Strzeliński Ośrodek Kultury. 
W programie przewidziano 
mnóstwo atrakcji dla całych 
rodzin. Frekwencja dopisała 
i mieszkańcy licznie przybyli 
na wspólną biesiadę. Wła-
ściciele food trucków ser-
wowali jedzenie z różnych 
stron świata. Można było 
spróbować m.in. lody taj-
skie, bąbelkowe gofry, pizze 
w kształcie łódek, hambur-

gery z prawdziwą wołowi-
ną i szarpaną wieprzowiną, 
grochówkę z kuchni polo-
wej, a także kawę w kilku-
nastu smakach. Jak na letnie 
biesiadowanie przystało nie 
mogło zabraknąć strefy chil-
lout. Przybyli mieli okazje 
posiedzieć na kocach rozło-
żonych na trawie przed sce-
ną. Dzieci bawiły się piłka-
mi, rysowały, grały w karty, 
a rodzice mogli np. poczytać 
gazetę. To oczywiście nie 
wszystkie atrakcje. Przygoto-
wano średniowieczne poka-
zy, plener malarski, czytanie 
na trawie, konkursy i anima-
cje dla dzieci, dmuchańce, 
mega bańki puszczane przez 
szczudlarzy. Ponadto dzie-
ci miały niezłą frajdę przy-
bijając piątki z Granitkiem 
oraz Komisarzem Lwem, za 
co w zamian otrzymywały 
słodycze. Najmłodsi mogli 
przejechać się na kucykach. 
Przybyli mieli również oka-
zję kupić rękodzieło, zabaw-
ki, watę cukrową, popcorn. 
SOK sprzedawał natomiast 
strzelińskie gadżety (kubki, 
magnesy itp.). Swoje stoisko 
miało również Stowarzysze-
nie „Gramy o życie”. Warto 
dodać, że stoisko reklamowe 
wystawiła także firma To-
yota Jelcz Laskowice, która 
była partnerem imprezy. 

Bardzo dużą popularnością 
cieszyły się warsztaty jazdy 
na rolkach, które za darmo 
przeprowadzili instruktorzy 
z Wrocław Rolkuje. W pro-
gramie aktywnego wypo-
czynku znalazły się również 
możliwość przejażdżki z gru-

pą motocyklistów czy tur-
niej piłkarski. Dla dorosłych 
uczestników biesiadowania 
zapewniono ogródek piwny 
lokalnego browaru „Rebelia” 
z Ząbkowic Śląskich. Na sce-
nie wystąpili artyści scen 
śląskich, którzy zaprezen-
towali biesiadę z humorem. 
Na zakończenie przewidzia-
no koncert zespołu „Kra-
marz Band”. Warto dodać, 
że podczas imprezy odbyło 
się również uroczyste otwar-
cie Strzelińskiej Komuni-
kacji Publicznej połączone 
z prezentacją pojazdów. – 
Serdecznie dziękujemy 
wszystkim za wszelką oka-
zaną pomoc w organizacji 

imprezy – mówi dyrektor 
Strzelińskiego Ośrodka 
Kultury Dariusz Stępień. – 
Szczególne słowa uznania 
kieruję do OSP Brożec, 
CUKiT-u, Straży Miej-
skiej w Strzelinie, strze-
lińskiej policji, właścicieli 
food trucków, firmie Epi-
centrum Kultury Józefa 
Pawlickiego oraz firmie 
Wrocław Rolkuje – wymie-
nia. Dyrektor jednocześnie 
zdradza, że w związku z tym, 
że Letnie Biesiadowanie 
spotkało się z miłym przyję-
ciem mieszkańców, prawdo-
podobnie zostanie wpisane 
na stałe do kalendarza im-
prez plenerowych. 

Jakub Olejnik

Podczas letniego biesiadowania można było podziwiać również średniowieczne pokazy

Jak na letnie biesiadowanie przystało nie mogło zabraknąć koców, na których odpoczywały 
całe rodziny

1 lipca przypadał dzień psa. Z tej okazji 
młodsi właściciele czworonogów otrzymali 
od partnera imprezy firmy Toyota Jelcz 
Laskowice różne gadżety. Na scenie rozdała 
je Sylwia Korczyńska z SOK-u
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Rozpoczęły się upragnione wakacje. Specjalnie na ten czas 
Strzeliński Ośrodek Kultury przygotował mnóstwo zajęć dla 
dzieci i młodzieży. Każdy znajdzie coś dla siebie. Odbędą się 
m.in. turniej piłkarzyków, piknik, zajęcia plastyczne, dzienni-
karskie, małego kucharza. Animatorzy Strzelińskiego Ośrodka 
Kultury odwiedzą także sołectwa. Szczegółowy harmonogram 
zajęć w lipcu prezentujemy w tabelach obok artykułu. Dy-
rektor SOK Dariusz Stępień serdecznie zaprasza wszystkich 
na zajęcia i jednocześnie informuje, że ilość dzieci w grupie 
podczas poszczególnych zajęć wynosi 20 (chyba, że w uwa-
gach zapisano inaczej), przed pierwszymi zajęciami u każdego 
instruktora rodzice lub opiekunowie muszą podpisać zgodę 
na uczestnictwo i wykorzystanie zdjęć na stronach SOK, ro-
dzice lub opiekunowie są odpowiedzialni za dziecko w drodze 
na zajęcia i z powrotem, a w przypadku nieodpowiedniego za-
chowania podczas zajęć, dziecko może nie być wpuszczone 
na następne, o czym instruktor powiadomi rodziców. 

JO

W minionym roku szkolnym 
w Publicznej Szkole Podstawowej nr 4 
w Strzelinie organizowano zajęcia kółka 
dziennikarskiego. Prowadzącymi byli nauczy-
cielka języka polskiego, Grażyna Siemieńska 
oraz redaktor naczelny „Nowin Strzelińskich” 
i pracownik Strzelińskiego Ośrodka Kultury, 
Jakub Olejnik. W skład redakcji wchodziło 
10 uczennic: Kinga Abrahamowicz, Oliwia 
Cisek, Martyna Kaleta, Julia Kałużna, Natalia 
Laszczyńska, Katarzyna Maleńczak, Hanna 
Pąchalska, Emilia Szyndrowska, Małgorzata 
Węgrzyn, Agata Woźniak. Młode dziennikar-
ki bardzo angażowały się w zajęcia i dzięki ich 
wytężonej pracy światło dzienne ujrzało kilka numerów reaktywowanej gazety szkolnej „Her-
mes”, którą uczennice rozdawały w szkole swoim rówieśnikom oraz nauczycielom. 

Podczas ostatnich zajęć, które odbyły się w Pizzerii Biesiadowo, uczennice nie tylko pracowały 
nad nowym numerem gazety, ale miały także okazję zjeść pyszne, ogromne pizze. Na deser wszyscy 
mogli skosztować tortu, który specjalnie przygotowała Małgorzata Węgrzyn. Nie zabrakło również 
podziękowań za wspólne zajęcia w roku szkolnym i drobnych upominków.

RED  A oto redakcja szkolnej gazety PSP nr 4 w Strzelinie

Ostatnie przed wakacjami zajęcia kółka dziennikarskiego odbyły się 
w Pizzerii Biesiadowo

Wakacje z SOK-iem

Reaktywowali 
szkolną gazetę Młode dziennikarki 

w „czwórce”

We wtorek, 3 
lipca na kolonię 
organizowaną 
przez strzeliń-
ski samorząd 
wyjechała ponad 
50-osobowa 
grupa młodych 
mieszkańców 
miasta i gminy 
Strzelin.

Dzieci i młodzież będą wypoczywać do 12 lipca nad pięk-
nym i czystym jeziorem w Gąsawie (woj. kujawsko-pomorskie). 
W bogatym programie kolonii zaplanowano liczne wycieczki 
(m.in. do Poznania, Torunia, Gniezna, Biskupina, Parku Edu-
kacyjnego Zaurolandia), zajęcia profilaktyczne i kulturalno- 
oświatowe, a także warsztaty: plastyczne, muzyczne, teatralne, 
taneczne. Uczestników kolonii pożegnali w strzelińskim rynku 
rodzice oraz burmistrz Dorota Pawnuk. Szefowa gminy życzyła 
im udanego wypoczynku, wielu pozytywnych wrażeń oraz bez-
piecznej podróży. Warto podkreślić, że przed samym wyjazdem , 
na prośbę strzelińskiego magistratu, policjanci Komendy Powia-
towej Policji w Strzelinie sprawdzili stan techniczny autokaru.

RED

Pojechali nad piękne jezioro

Przygotowano bogaty program

Stan techniczny autobusu sprawdzili funkcjonariusze 
strzelińskiej drogówki
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Koncert odbył się w ramach re-
alizacji Projektu Interreg „Świato-
wy Geopark UNESCO Muskauer 
Faltenbogen – wspólne dziedzictwo 
UNESCO w niemiecko – polskim 
regionie przygranicznym”. Gmina 
Łęknica będąca partnerem miasta 
Bad Muskau zaprosiła do współpra-
cy właśnie strzeliński chór. Historia 
jest tym bardziej ciekawa, że nasz 
chór znaleziono dzięki sile Internetu, 
gdzie pojawiły się występy uczniów 
strzelińskiej szkoły muzycznej. 
W ten sposób przygraniczna gmina 
zainteresowała się chórem i zaprosi-
ła do międzynarodowej współpracy. 
Światowy Geopark UNESCO Mu-
skauer Faltenbogen/Łuk Mużakowa 
zaplanował w 2018 roku inaugurację 
nowego, corocznego cyklu wyda-
rzeń kulturowych dla mieszkańców 
oraz gości Geoparku. Pod hasłem 
„GeoConcerts” odbywać się będzie, 
corocznie wspólny koncert polskich 
oraz niemieckich chórów młodzie-
żowych. Zainaugurowały go chór 
„Canto Veloce“ ze Strzelina oraz 
chór „Canteamus“ z Hoyerswerda. 
Wydarzenie miało na celu przybli- Chór działający przy Samorządowej Szkole Muzycznej I Stopnia w Strzelinie wystąpił w niemieckim mieście Bad Muskau

Zadebiutowali w nowych strojach Zagraniczny występ strzelińskiego chóru 
Chór „Canto Veloce” pod kierownictwem Aleksandry Tar-
nowskiej działający przy Samorządowej Szkole Muzycz-
nej I Stopnia w Strzelinie, tym razem przekroczył granicę 
Polski i wystąpił w niemieckim mieście Bad Muskau. 

żyć główne, geologiczne atrakcje 
regionu, tym samym łącząc geologię 
z kulturą. Tegoroczny koncert odbył 
się w połowie czerwca, dzięki współ-

pracy z Fundacją Fürst-Pückler-
-Park Bad Muskau w Nowym Zam-
ku w Bad Muskau. Młodzi ludzie 
na początku wręczali zaproszenia 
gościom Geoparku oraz wspólnie 
śpiewali na przypałacowych scho-
dach. Wieczorem oba chóry dały 
porywający koncert w sali zamkowej 

i zostały nagrodzone gromkimi bra-
wami. Na koniec młodzi ludzie wraz 
z dyrygentami wspólnie śpiewali 
na zamkowym dziedzińcu i wykonali 
pamiątkowe fotografie. Cała uroczy-
stość była zorganizowana i przygo-
towana na wysokim poziomie, czuć 
było atmosferę gościnności, przyjaź-

ni i radości wspólnego muzykowa-
nia. Chór ze Strzelina zadebiutował 
w nowych strojach, które ufundowali 
rodzice, Gmina Strzelin oraz Firma 
Etoll i Gospodarczy Bank Spółdziel-
czy. Nie tylko śpiewem, ale też ele-
ganckim wyglądem reprezentowali 
miasto, gminę i powiat strzeliński.

RED
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Jak się okazuje sztukę można spotkać nie tylko w muzeach 
i galeriach, ale nawet na obskurnych podwórkach. Dlatego 
towarzystwo naszego Saloniku Artystycznego wybrało się 
do Wrocławia, by zwiedzić kilka wystaw w naturalnych dla 
nich miejscach. Jednak zaszło też na specyficznie klimatyczne 
Nadodrze, by na podwórkach przy ulicy Roosevelta zobaczyć 
jak odrapane kamienice w dolnych partiach rozbłyskują feerią 
barw, którymi wykreowano baśniowe światy. 

***
Mieszkańcy tych kolorowych podwórek byli ważną częścią 

niesamowitego projektu społeczno-artystycznego, zainicjowa-
nego przez wrocławskich plastyków  z Mariuszem Mikołaj-
kiem na czele. Artyści nie tylko odmienili ich otoczenie poprzez 
sztukę, ale odmienili również ich samych. 
Bowiem ten kontakt pozwolił im odkryć 
w sobie wrażliwego widza, a nawet obudził 
w nich ukrytego twórcę. Do akcji artystycz-
nego przetwarzania podwórek włączyły 
się nie tylko okoliczne dzieciaki, ale także 
dorośli. Artyści wydobyci z tzw. zwykłych 
ludzi od razu mogli zrealizować swój ta-
lent, uczestnicząc w zbiorowym dziele 
malarsko-ceramicznym na ścianach swoich 
domów. Sami też doczekali się uwiecznie-
nia w malowanych wizerunkach, często 
ze swoimi psimi i kocimi pupilami. Można 
im pozazdrościć, bo nie każdy, wychodząc 
z domu, może natknąć się na swój portret. 
Mieszkańcy ubogiej dzielnicy nagle znaleźli 

Tu nie obowiązuje zakaz dotykania eksponatów – tu po sztuce się chodzi Ożywione malarskim pędzlem podwórka oglądamy w  towarzystwie ich mieszkańców

Rozpoczęły się wakacje. Czy to oznacza także przerwę w czytaniu książek? 
Odpowiednio dobrana lektura nawet w  czasie wypoczynku i beztroski może 
dostarczyć wielu przyjemności. Ostatnie zakupy poważnie wzbogaciły naszą 
ofertę o nowe pozycje. Jednak do naszej biblioteki warto przyjść nie tylko po to, 
aby je wypożyczyć.  Wszyscy wiedzą, bo tak się dzieje już od 12 lat, że z począt-
kiem lipca ruszy nasza „Wakacyjna Wypożyczalnia Babć”.  

Zasady są dobrze znane – przez całe wakacje, niemal codziennie nasza bi-
blioteka prowadzi regularne zajęcia dla dzieci, które wypoczywają w mieście. Bi-
bliotekarki, wspomagane przez wolontariuszy, dwoją się i troją, aby uatrakcyjnić 
pobyt w naszej placówce. Można liczyć na różnego rodzaju warsztaty plastyczne 
i literackie,  do których sami zapewniamy potrzebne materiały. Osią tych działań 
jest konkretny temat lub problem, często inspirowany  kalendarzem obchodów. 
I tak np. z okazji Światowego Dnia Architektury nasi podopieczni sami zaprojek-
tują miasto, po czym zrealizuję go przy użyciu pudełek po zapałkach. Natomiast 
Wielki Dzień Pszczół da pretekst do spotkania się z pszczelarzem, którego zwień-
czeniem będzie tematyczny konkurs z nagrodami. Przy innych okazjach będziemy 
robić ramki na fotografie czy modele lotnicze, spróbujemy też zrealizować komiks 
według własnego pomysłu. Nie zapomnimy też odpowiednio uczcić Dzień Psa, 
Tygrysa czy Czerwonego Kapturka lub nawet UFO. Nie możemy zdradzić wszyst-
kich szczegółów, ale zapewniamy, że zabawa będzie przednia. Bowiem wszelkim 
zajęciom rozwijającym kreatywność i rozbudzającym poznawczo towarzyszyć będą 
gry animacyjne i zabawy ruchowe, często z wykorzystaniem naszego podwórka lub 
innych plenerów w mieście. Zamierzamy też wyprawić się poza Strzelin oraz - jak 
co roku - odbyć wyprawę na Gromnik. Spodziewamy się również odwiedzin tru-
py teatralnej, która uraczy nas wesołym przedstawieniem. Mamy nadzieję zapobiec 
nudzie, zapewniając urozmaicony program, a od  naszych młodych czytelników 
oczekujemy tylko dobrego humoru i wakacyjnego luzu.

Szczegóły naszej akcji zawarte są w poniższym afiszu.
 Miejska Biblioteka Publiczna w Strzelinie

Sylwia Winnik poprowadziła narrację z dużym znawstwem problematyki

Zwiedzanie podwórek się w zaczarowanym świecie baśniowych ogrodów, po których 
przechadzają się pawie i bociany, ale także … dinozaury.

W innym miejscu stają się częścią malarskiego świata zna-
nych mistrzów – spotykają się z Fridą Kahlo lub zanurzają 
w onirycznym klimacie Marca Chagalla. Daliśmy się porwać 
urokowi tej zgrzebnej rzeczywistości tak cudownie odmienio-
nej przez sztukę, a mieszkańcy dumni z kolorowych podwó-
rek obdarzyli nas życzliwym zainteresowaniem. Wszystkim 
polecamy odwiedziny tego magicznego miejsca. Jednak nie 
bylibyśmy pasjonatami sztuki, gdybyśmy nie zajrzeli również 
do kilku konwencjonalnych przybytków sztuki, które ofero-
wały naprawdę ciekawe wystawy. Duże wrażenie zrobił na nas 
Leon Tarasewicz, który  nie tylko oczarował nas monumen-
talnymi obrazami, ale kazał nam dosłow-
nie wejść na sztukę i pochodzić barwnymi 

traktami wypełniającymi wirydarz  w Muzeum Architektury. 
Do bliskiego fizycznego kontaktu ze sztuką zachęca także 
Tomasz Opania – artysta, ale i sportowiec, który w  galerii 
BWA proponuje widzowi skorzystanie z urządzeń paragimna-
stycznych, a  potem zaprasza do wnętrza malowniczo zaaran-
żowanej pracowni snycerza, która w cudowny sposób ożywa 
ruchem eksponatów i stukotem narzędzi. To się nazywa sztu-
ka interaktywna. Członkowie naszego Saloniku Artystyczne-
go już od 12  lat poznają sztukę na wykładach ilustrowanych 
pokazem medialnym, ale nic nie zastąpi bezpośredniego z nią 
kontaktu. Dlatego planujemy jeszcze nie jedną taką wyprawę. 
Każdy może dołączyć do „salonikowego” towarzystwa.  

Miejska Biblioteka Publiczna

BIBLIOTEKA NA WAKACJE Temat trudny, ale ważny
Spotkanie z Sylwią Winnik – au-

torką książki, której wymowny tytuł 
jednoznacznie określił charakter te-
goż spotkania, wymagało skupienia 
na sprawach bolesnych, ale jedno-
cześnie wielkiej wagi i wymagają-
cych żywej pamięci. „Dziewczęta 
z Auschwitz” to zbiór 12. przejmu-
jących historii kobiet, których udzia-
łem było traumatyczne doświadcze-
nie uwięzienia w obozie zagłady. 
Sylwia Winnik postanowiła oddać 
głos bohaterkom i właśnie ta jed-
nostkowa perspektywa oraz opra-
cowanie redakcyjne autorki nadały 
tej relacji silne zabarwienie emo-
cjonalne. Wzruszenie udzieliło się 
słuchaczom, zwłaszcza, że Pani Syl-
wia poprowadziła narrację z dużym 

znawstwem problematyki, ale i wiel-
kim zaangażowaniem, wyznaczając 
jej porządek wcześniej przygoto-
waną prezentacją medialną. Ta wy-
powiedź oraz sam temat spotkania 
nikogo nie pozostawiły obojętnym. 
Dlatego słuchacze chętnie dzieli-
li się swoimi refleksjami, ale także 
kierowali pytania do naszego gościa. 
Interesowały ich zarówno osobiste 
odczucia reportera przeprowadza-
jącego wywiady z tak szczególnymi 
rozmówcami, jak i sprawy warsztatu 
literackiego. Jednak największą cie-
kawość budziły motywacje autorki 

- młodej kobiety, która postanawia 
zagłębić się  w materię tak drama-
tyczną i zapewne psychicznie obcią-
żającą. To były rozmowy pełne wza-
jemnego zrozumienia a towarzyszył 
im szacunek dla autorki, która 
podjęła trudny temat, by dołączyć 
swój głos do tych, którzy utrwala-
ją pamięć. Pamięć o wydarzeniach, 
których ich uczestniczki zapomnieć 
nie mogą, a wszyscy pozostali nie 
powinni. W tym ożywianiu pamię-
ci pomocna będzie książka Sylwii 
Winnik, dostępna także w naszej 
bibliotece.

Miejska Biblioteka Publiczna w Strzelinie



22
Nr 9(46) 10 lipca 2018

UKS „Feniks” powstał 
w 2008 r. i został założony 
przez nauczycieli w-f  oraz 
dyrekcję ówczesnego strze-
lińskiego technikum (obec-
nie CKZiU w Strzelinie). 
W 2012 r. Dawid Pukalski-
-Pukała otworzył szkółkę 
piłkarską i zaczął szkolić 
młodych adeptów piłki 
nożnej. Obecnie w klubie 
zapisanych jest ponad 90 
osób w wieku do 5 do 13 
lat, którzy grają w kilku 
kategoriach wiekowych 
(skrzaty, żaki, orliki i mło-
dziki). Drużyny z powodze-
niem biorą udział w róż-
nych turniejach, a najstarsi 
piłkarze dobrze radzą sobie 
w rozgrywkach terenowej 
ligi młodzika. To właśnie 
najstarsi zawodnicy zostali 
nominowani do plebiscytu 
w kategorii drużyna roku. 
– Należy pochwalić 
rodziców, całe ro-
dziny zawodników 
jak również samych 
młodych piłkarzy, 
którzy bardzo zaan-
gażowali się pod-
czas głosowania – 
zaczyna trener Dawid 
Pukalski-Pukała.  – Je-
steśmy zadowoleni, 
że udało się zdobyć 
to wyróżnienie – do-
daje. Tytuł młodzie-
żowca roku powędro-
wał do piłkarza UKS 
„Feniks” Kacpra Bur-
dzińskiego. Środowy 
obrońca grupy mło-
dzików został nomi-
nowany przez trene-
ra. – Kacper to filar 
obrony i wzór do na-
śladowania – chwa-
li zawodnika Dawid 
Pukalski-Pukała. – 
Systematycznie tre-

W zawodach, zorganizowa-
nych na strzelińskim stadio-
nie miejskim, wystartowało 
14 drużyn chłopięcych oraz 9 
dziewczęcych z Dolnego Ślą-
ska. Rywalizowano w dwóch 
konkurencjach - sztafecie 
i ćwiczeniu bojowym. Ta dru-
ga konkurencja mocno różniła 
się od tradycyjnego ćwiczenia 
znanego z zawodów dorosłych 
ochotników, bo rozegrano ją 
zgodnie z zasadami młodzie-
żowych zawodów sportowo-
-pożarniczych (CTIF). Przyszli 
strażacy musieli się wykazać 
wiedzą, szybkością, staranno-
ścią i umiejętnością pracy ze-
społowej. Rywalizację dziew-
cząt wygrała drużyna OSP 

Ostra rywalizacja młodych strażaków WYDARZENIE WYSOKIEJ RANGIW sobotę, 23 czerwca Strzelin gościł uczestników 
VIII Wojewódzkich Zawodów Sportowo-Pożarni-
czych Młodzieżowych Drużyn Pożarniczych. 

Młodzi strażacy musieli się m.in.  wykazać sprytem i celnością W zawodach uczestniczyło 9 drużyn dziewczęcych

Trzebnica przed OSP Ruszów 
i OSP Niedźwiedzice. Zmaga-
nia drużyn chłopięcych zwy-
ciężyła ekipa OSP Pielgrzym-
ka. Drugie miejsce zajęła OSP 
Rokitki, a trzecie OSP Szklary 
Dolne. Zwycięzcy awansowali 
na mistrzostwa rangi krajo-
wej. W ceremonii otwarcia 
mistrzostw gminę Strzelin re-
prezentowali: Zastępca Burmi-
strza Miasta i Gminy Strzelin 
Jolanta Grondys oraz Sekre-
tarz Gminy Strzelin Kazimierz 
Nahajło. Puchary, medale i dy-
plomy wręczali przedstawicie-
le wojewódzkiego oddziału 
Związku Ochotniczych Straży 
Pożarnej  we Wrocławiu oraz 
Zastępca Komendanta Woje-

wódzkiego Państwowej Stra-
ży Pożarnej we Wrocławiu st. 
bryg Marek Kamiński. Nad 
przebiegiem konkurencji czu-

wali liczni sędziowie, a w przy-
gotowanie zawodów mocno 
zaangażowano zawodowych 
strażaków z KPSP w Strzeli-

nie oraz druhów z gminnych 
jednostek ochotniczych. O na-
głośnienie i krótki artystyczny 
przerywnik zadbał Krzysz-

tof  Wyka ze Strzelińskiego 
Ośrodka Kultury, a organi-
zatorzy zapewnili wszystkim 
ciepły poczęstunek. 

RED

Zgarnęli tytuł młodzieżowego sportowca, trenera i drużyny roku

Zdominowali plebiscyt
Tegoroczna edycja „Plebiscytu na  Sportowca, Trenera i  Drużynę 2017 roku Powia-
tu Strzelińskiego” została zdominowana przez Uczniowski Klub Sportowy „Feniks” 
ze Strzelina. Na ich konto powędrowały tytuły drużyny, trenera i młodzieżowca roku. 

nuje, walczy na boisku, 
jest również ambitny 
i zdolny. O tym, że jest 
to wartościowy zawod-
nik świadczą również 
nasze wyniki. Druży-
na ma w lidze najmniej 
straconych bramek. 
Oczywiście piłka nożna 
to gra zespołowa i bez 
pomocy kolegów, którzy 
również spisują się bar-
dzo dobrze, te wyniki 

nie byłyby tak do-
bre – dodaje. Sam 
zawodnik nie kry-
je radości z tego, 
że został wybrany 
m ł o d z i e ż o w y m 
sportowcem roku. 
– Nie spodziewa-
łem się tego. Jest 
to dla mnie duże 
wyróżnienie – 
mówi Kacper Bur-
dziński. – Chcia-
łem podziękować 
mojemu trene-
rowi za nomina-
cję i wszystkim, 
którzy oddali 
na mnie głosy 
– dodaje. Wyróż-
niony został rów-
nież Dawid Pukal-
ski-Pukała, który 
zgarnął tytuł trene-
ra roku. – Na pew-
no to podbudo-
wuje i motywuje 

do dalszej pracy. Dzięku-
je wszystkim, którzy od-
dali na mnie głosy – pod-
sumowuje trener. 

***
Oprócz dyplomów i pu-

charów laureaci otrzymali 
nagrody finansowe. Drużyna 
oraz trener otrzymali bon 
po 1500 zł. Na co przezna-
czone zostanły pieniądze? 
– Z obu nagród finanso-
wych zostały częściowo 
pokryte koszty organiza-
cji pikniku rodzinnego, 
który odbył się w niedzie-
lę, 10 czerwca. Pozostałą 
kwotę wydaliśmy na zakup 
100 nowych getrów dla za-
wodników UKS „Feniks”, 
a ja jako trener otrzymam 
nowy dres – informuje Pu-
kalski-Pukała. Młodzieżowiec 
roku w nagrodę otrzymał bon 
1000 zł. – Jeszcze nie wiem 
na co przeznaczę wygraną. 
Na pewno będzie to rzecz 
związana ze sportem – 
mówi Kacper Burdziński. 

***
Warto zaznaczyć, że do klu-

bu cały czas mogą zapisać 
się osoby, które chcą rozpo-
cząć przygodę z piłką nożną.  
– Trzy pierwsze treningi 
są zapoznawcze z grupą. 
Można przyjść i przekonać 
się czy będzie się podoba-
ło. Nie pobieramy opłaty 
za treningi. Rodzice opła-
cają jedynie składkę człon-
kowską (80 zł miesięcznie), 
która upoważnia nie tylko 
do zajęć treningowych, ale 
także pokrywane są koszty 
wyjść na basen, do kina, or-
ganizacji pikników rodzin-
nych czy wyjazdów na tur-
nieje sportowe – podkreśla. 
Klub zapewnia również strój 
zawodnikom (bez korków). 

Jakub Olejnik
Uczniowski Klub Sportowy „Feniks” ze Strzelina nie krył radości z wygranej w tegorocznym plebiscycie

Sportowcem Młodzieżowym 2017 roku został Kacper Burdziński z UKS Feniks
Trener roku Dawid Pukalski-Pukała jest bardzo 
zadowolony z wyników plebiscytu
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Jesteś wymieniany wśród jednych z najlepszych freesty-
lerów na świecie. Potwierdzają to twoje osiągnięcia, m.in. 
tytuł Mistrza Europy 2014 r., wielokrotny mistrz Polski. 
Jak to się stało, że rozpocząłeś przygodę z tym sportem?

- Uprawiam ten sport od ponad 10 lat. Wszystko zaczęło się 
przypadkiem. Na jednym z portali społecznościowych obejrza-
łem filmik freestylowy i zobaczyłem jakie triki można wykonać 
z piłką. Sport zawsze był mi bliski, wcześniej grałem w tenisa. 
Postanowiłem wyjść przed dom i  poćwiczyć triki z piłką. 

W tym czasie chyba niewiele osób wiedziało co to jest 
freestyle football?

- Tak. Znacznie mniej osób wówczas trenowało. Sport był też 
zupełnie inny. To co 10 lat temu było uważane za wysoki poziom 
obecnie jest traktowane jako podstawy. Sport się rozrósł, doszło 
wiele elementów akrobatyki, tańca, breakdance`u. Sporo inspira-
cji zawodnicy czerpią również z footbag (gra w zośkę -red.).  

Skoro sport ewoluował to cały czas musisz się doszkalać?
- Nie da się trzymać wysokiego poziomu bez treningów. 

W każdej dyscyplinie sportowej, jak również w życiu, trzeba 
cały czas rozwijać swoje umiejętności.

 
Jak często trenujesz?
- Obecnie trochę mniej czasu poświęcam na trening. Na po-

czątku mojej przygody z tym sportem ćwiczyłem praktycznie 
codziennie po 2 lub 3 godziny. Teraz trenuję do 3 razy w tygo-
dniu, gdyż mam również sporo innych obowiązków.

Najlepsi uczniowie szkół 
prowadzonych przez gminę 
Strzelin otrzymali w środę, 4 
lipca nagrody od burmistrza. 
Dorota Pawnuk doceniła ich 

Wybrany na sportowca roku 
w powiecie strzelińskim Z piłką robi cuda Daniel Mikołajek to strzeliński zawodnik freestyle foot-

ball. Dyscyplina sportu, którą uprawia polega na wyko-
nywaniu różnych ewolucji żonglerskich przy użyciu piłki 
nożnej. W swoim dorobku zawodnik ma wiele sukcesów, 
m.in. tytuł Mistrza Europy i Mistrza Polski. Na jego kon-
cie pojawiło się ostatnio kolejne wyróżnienie. Został wy-
brany Sportowcem Roku 2017 Powiatu Strzelińskiego.

A jesteś w stanie policzyć ile razy 
w ciągu tych 10 lat mogłeś podbić piłkę?

- To trudne pytanie. Nie jestem w stanie 
określić, ile razy podbijam piłkę podczas jed-
nego turnieju lub treningu, a co dopiero przez 
tyle lat. Myślę, że to mogą być milionowe liczby.

Przejdźmy do tegorocznej edycji 
„Plebiscytu na Sportowca, Trenera 
i Drużynę 2017 roku Powiatu Strzeliń-
skiego”. Zostałeś zwycięzcą i zgarnąłeś 
tytuł sportowca roku. Spodziewałeś się 
tego wyróżnienia?  

- Byłem totalnie zaskoczony. Niestety, nie 
mogłem być na gali rozdania nagród. Gdy 
zadzwonił do mnie kolega i powiedział, 
że wygrałem, to początkowo nie wierzyłem. 
Dopiero po trzecim telefonie z gratulacjami 
przekonałem się, że to prawda. 

Za zwycięstwo w plebiscycie otrzymałeś 
2 tys. zł. Na co przeznaczyłeś wygraną?

-Kupiłem nowy telefon, bo niedawno 
podczas treningu upadł mi na ziemię i pękł. 

Jakie są twoje najbliższe plany zwią-
zane ze sportem?

- Aktualnie przygotowuję się do ogólno-
polskiego turnieju w Grodzisku Mazowiec-
kim, który odbędzie się pod koniec lipca. W drugiej połowie 
sierpnia wezmę udział w otwartych mistrzostwach świata w 
Pradze.

A jakie jest twoje sportowe marzenie?

- Chciałbym zdobyć tytuł Mistrza Świata. Kilka lat temu za-
jąłem czwarte miejsce w jednym z turniejów o ten tytuł. Choć 
wiem, że to niełatwa sztuka, to liczę, że w przyszłości uda mi 
się stanąć na najwyższym stopniu podium.

Dziękuję za rozmowę
Jakub Olejnik

Daniel Mikołajek został wybrany sportowcem roku 2017

Najlepsi z najlepszych 
uhonorowani Dziewięcioro  wspaniałychza osiągnięcia w nauce oraz 

wzorowe zachowanie. Listy 
gratulacyjne otrzymali też ro-
dzice uczniów.

Szefowa gminy Strzelin po-
gratulowała najlepszym, życzy-
ła im kolejnych sukcesów oraz 
udanych, bezpiecznych wa-
kacji. Najwyższe średnie oraz 

wzorowe zachowanie w roku 
szkolnym 2017/2018 uzyskali: 

Karina Rostowska - PSP Nr 
4   kl. IV  (średnia ocen - 5,64)

Maja Lorenz - PSP Nr 5 
kl.VI (śr. 5,73)

Hanna Czerwińska - PSP 
Nr 4    kl. VI (śr. 5,64)

Wiktoria Łużna - PSP 
w Kuropatniku (gimnazjum) 
kl.III  (śr. 5,31) 

Maja Malinowska - PSP 

w Kuropatniku kl. VI (śr. 5,6)
Julia Wołk - Łaniewska - 

PSP Nr 3 (gimnazjum) kl. III 
(śr. 5,8)

Mikołaj Mogielnicki - PSP 
w Białym Kościele kl. V (śr. 5,4)

Maja Jas - PSP Nr 5  kl. V 
(śr. 5,73)

Wirginia Nawrocka  - PSP 
Nr 5 (gimnazjum) kl. III ( śr. 
5,56)

RED

W uroczystym spotkaniu uczestniczyli uczniowie, rodzice i dyrektorzy szkół
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Pomysłodawcą i współ-
organizatorem imprezy jest 
Jarosław Pawlik. Tegoroczna 
edycja Rajdu Strzelca odbędzie 
się w niedzielę, 19 sierpnia. Po-
dobnie jak w latach ubiegłych 
w zawody włącza się Grupa 
Walim Rajdowy, dzięki czemu 
strzeliński rajd zaliczany jest 
do rundy Dolnośląskiej Ligi 
Rajdowej. Organizator prze-
widział, tak jak w poprzednim 
roku, cztery odcinki specjalne, 
które załogi przejadą trzykrot-
nie. Łącznie będą więc mieli 

Pomysłodawca i organizator Rajdu Strzelca Jarosław Pawlik zdradza szczegóły dotyczące 
kolejnej edycji  imprezy

Pochodzący z Prus, a na co-
dzień pracujący w Strzelinie 
Wojtek Bałwako jest znanym lo-
kalnie wokalistą. Śpiewa od naj-
młodszych lat a na swoim koncie 
ma wiele wyróżnień. Warto rów-
nież przypomnieć, że kilka lat 
temu wziął udział w programie 
telewizyjnym „Bitwa na głosy”, 
w którym śpiewał w drużynie 
Kamila Bednarka. Obecnie wo-
kalista z zespołem pracuje nad 
swoim debiutanckim krążkiem 
i ma nadzieję, że jego muzyczna 
kariera nabierze jeszcze więk-
szego tempa. W połowie czerw-
ca muzycy nagrywali teledysk Wojtek Bałwako (w środku) razem z zespołem nagrywał teledysk do singla promującego pierwszy album piosenkarza (fot. Anna Huzarska)

Nawiązują do lat 60 XX w. 

Teledysk i debiutancka płyta
do singla pt. „Alter ego”  pro-
mującego album, który ma uka-
zać się jesienią bieżącego roku. 
Zdjęcia do teledysku wykony-
wano w Strzelińskim Ośrodku 
Kultury oraz Pałacu w Borku 
Strzelińskim. Zadbano o sceno-
grafię w stylu retro, która nawią-
zuje do lat 60 XX w. – Zarów-
no ten utwór jak i cała płyta 
mocno czerpią z tej dekady 
muzycznej. Jesteśmy zainspi-
rowani takimi zespołami jak 
Alibabki, Niebiesko-Czarni, 
czyli legendami polskiej mu-
zyki big beatu czy rock and 
roll – zaznacza Wojtek Bałwako. 

Realizacją teledysku zajęła się 
firma Pascal Production, auto-
rem tekstu jest sam wokalista, 
a kompozycja utworu wspólna 
z Jackiem Zameckim. Podczas 
teledysku na scenie Wojtkowi 
Bałwako towarzyszyli: perku-
sja – Kamil Wrzos, bas – Karol 
Urban, gitara – Piotr Skrzypu-
lec, pianino – Teodor Górka 
oraz chórki Paulina Żytkowska 
i Alicja Paziuk. Teledysk ujrzy 
światło dzienne razem z ukaza-
niem się płyty. Na krążku znajdą 
się nie tylko polskie utwory, ale 
także angielskojęzyczne.

Jakub Olejnik

Będzie kolejna edycja strzelińskiego rajdu Rajd Strzelca już w sierpniu Szykuje się kolejna, czwarta, edycja Rajdu 
Strzelca. Na  zawodników będzie czekało 12 
odcinków specjalnych. Gdzie zaplanowano 
trasę i kto może wystartować w zawodach?

do pokonania 12 prób. Wszyst-
kie będą liczyły około 1-2 km. 
Zawodnicy najpierw będą ści-
gać się na placu za dworcem 
PKP w Strzelinie. Następnie 
udadzą się do Edwardowa 
(gmina Kondratowice). Trzeci 
odcinek specjalny odbędzie 
się w Kondratowicach na pla-
cu przy dawnej stacji PKP. 
Nowością jest ostatnia próba, 
która odbędzie się w gminie 
Borów. Rajdowcy będą mie-
li tam do pokonania odcinek 
z kostki brukowej. 

Rajd jest przeznaczony dla 
amatorów. Mogą w nim wystar-
tować samochody seryjne (bez 
klatek bezpieczeństwa). Nie 
muszą to być specjalnie przygo-
towane „rajdówki”. Kierowca 
musi posiadać prawo jazdy kat. 
B, pilot natomiast ma mieć jedy-
nie ukończone 16 lat. Obowiąz-
kiem każdej załogi jest posiada-
nie dwóch kasków. Auto musi 
natomiast mieć ważny przegląd 
oraz ubezpieczenie OC. Po-
nadto w samochodzie powinna 
znaleźć się apteczka i trójkąt. 
Przed samym startem każdy 
samochód dodatkowo przej-
dzie badanie techniczne, które 
zapewni organizator. Załogi 

będą rywalizowały w kilku kla-
sach, które dotyczą pojemności 
silnika. Czasy będą mierzone 
elektronicznie. Dla zwycięzców 
organizator przewiduje nagrody 
i puchary. Zapisy prowadzone 
będą już niedługo na stronie in-
ternetowej walimskiehoryzonty.
pl. Koszt udziału w rajdzie bę-
dzie oscylował w granicach 200 
zł. Podobnie jak w poprzednich 
edycjach część wpisowego zo-
stanie przeznaczona na pod-
opiecznych strzelińskiego Sto-
warzyszenia „Gramy o życie”. 
W rajdzie maksymalnie może 
wziąć udział 70 załóg, a o star-
cie decyduje kolejność zgłoszeń. 

Jakub Olejnik


